
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XLV/22
z sesji Rady Miasta Racibórz

z dnia 29 czerwca 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 29 czerwca 2022 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 22:45 tego samego 
dnia. W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała  Nr  XLV/636/2022  w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Gminnego  Programu
Rewitalizacji dla Miasta Racibórz do roku 2030.

2. Uchwała  Nr  XLV/637/2022  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r.

3. Uchwała  Nr  XLV/638/2022  w  sprawie  oceny  sytuacji  ekonomiczno  –  finansowej
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

4. Uchwała Nr XLV/639/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.
5. Uchwała Nr XLV/640/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała  Nr  XLV/641/2022  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Raciborskiemu.
7. Uchwała  Nr  XLV/642/2022  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Raciborskiemu.
8. Uchwała Nr XLV/643/2022 w sprawie określenia  średniej  ceny jednostki  paliwa w Mieście

Racibórz w roku szkolnym 2022/2023.
9. Uchwała  Nr  XLV/644/2022  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLIII/645/2018  Rady  Miasta

Racibórz z dnia 29 sierpnia 2018 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego,
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko
kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
niektórych  nauczycieli,  obowiązujących  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

10. Uchwała Nr XLV/645/2022 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.
11. Uchwała  Nr  XLV/646/2022  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności

nieruchomości położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Rybnickiej i Kobylskiej.
12. Uchwała Nr XLV/647/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki

gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Józefa Rymera.
13. Uchwała Nr XLV/648/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki

gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Zamkowej.
14. Uchwała Nr XLV/649/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym

na rzecz użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy
Transportowej.

15. Uchwała Nr XLV/650/2022 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu
zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Gamowskiej.

16. Uchwała Nr XLV/651/2022 w sprawie uchylenie Uchwały Nr XXXIV/495/2021 Rady Miasta
Racibórz z dnia 25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Bojanowskiej.

17. Uchwała  Nr  XLV/652/2022 w sprawie  nieudzielenia  Prezydentowi  Miasta  Racibórz  wotum
zaufania.
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18. Uchwała Nr XLV/653/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz
z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
i wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

19. Uchwała Nr XLV/654/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz
z  dnia  21  listopada  2018  r.  w sprawie  powołania  członków  Komisji  Rewizyjnej  i  wyboru
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy
‒ Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
‒ Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
‒ Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka – Głowińska
‒ Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
‒ Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
‒ Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski
‒ Radca Prawny Marek Harz

Lista zaproszonych gości:

‒ Pan Paweł Newerla 
‒ Pani Agnieszka Majorek z Uniwersytetu Ekonomicznego w Katowicach

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Szukalski  otworzył  XLV  sesję  Rady  Miasta
Racibórz, powitał wszystkich zgromadzonych radnych, prezydenta i jego zastępców oraz gości
i media. Dalej poinformował, że sesja jest transmitowana i nagrywana. Poprosił o potwierdzenie
obecności  radnych  w  systemie  do  obsługi  Rady.  Następnie  stwierdził,  że  w  dzisiejszych
obradach bierze udział 21 radnych, zatem rada jest władna do podejmowania uchwał. Następnie
przekazał, że mamy przyjemność i ogromny zaszczyt gościć na dzisiejszej sesji Rady Miasta
wybitnego raciborskiego historyka uhonorowanego tytułem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”
pana Pawła Newerlę. Pan Paweł Newerla 24 czerwca obchodził swoje 90 urodziny i z tej okazji
w imieniu całej  Rady Miasta i również mieszkańców złożył solenizantowi najserdeczniejsze
życzenia (oklaski). 

‒ Pan Paweł Newerla przekazał, że jest zaszczycony tym, że zechcieliście Państwo zaprosić go na
swoją sesję, żeby złożyć mu życzenia. Naprawdę uważa, że nie zasługuje na to, niemniej bardzo
serdecznie wszystkim dziękuję.  

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Szukalski  przedstawił  wniosek  o  uzupełnienie
porządku obrad o dwie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na
2022  rok  oraz  o  Uchwałę  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej,  a  także
o Uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21.11.2018 r.
w sprawie powołania Komisji Skarg Wniosków i Petycji i wyboru Przewodniczącego Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz. Następnie zarządził głosowanie wniosku.
Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienia porządku obrad o następujące materiały i projekty uchwał: 1. Dwie autopoprawki 
do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok. 2. Uchwała w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 3. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr I/7/2018 
Rady Miasta Racibórz z dnia 21.11.2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg Wniosków i 
Petycji i wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz .
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Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Michał Kuliga

Przyjmując powyższy wniosek Rada Miasta ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  Gminnego  Programu  Rewitalizacji  dla

Miasta Racibórz do roku 2030.
4. Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego  Publicznego

Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r.

5. Uchwała  w sprawie  oceny  sytuacji  ekonomiczno  –  finansowej  Samodzielnego  Publicznego
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok (dwie autopoprawki).
7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu – szpital.
9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu - remont drogi.
10. Uchwała  w sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w Mieście  Racibórz  w roku

szkolnym 2022/2023.
11. Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLIII/645/2018  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia

29  sierpnia  2018  r.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego,
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko
kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
niektórych  nauczycieli,  obowiązujących  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

12. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości położonej

w Raciborzu u zbiegu ulic Rybnickiej i Kobylskiej.
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej

w Raciborzu w obrębie ulicy Pogodnej.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej

w Raciborzu w obrębie ulicy Józefa Rymera.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej

w Raciborzu przy ulicy Zamkowej.
17. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  na  rzecz

użytkownika  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej  w  Raciborzu  przy  ulicy
Transportowej.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy
dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Gamowskiej.

19. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/495/2021 Rady Miasta Racibórz z  dnia
25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
położonej w Raciborzu przy ul. Bojanowskiej.

20. Raport o stanie Miasta Racibórz za rok 2021:
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1. Przedstawienie raportu.
2. Debata nad raportem.
3. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.

21. Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem
z wykonania budżetu za 2021 rok.

22. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania
budżetu za 2021 rok.

23. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada
2018  r.  w  sprawie  powołania  członków  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  i  wyboru
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

24. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada
2018  r.  w  sprawie  powołania  członków  Komisji  Rewizyjnej  i  wyboru  Przewodniczącego
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

25. Prośba Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz o wprowadzenie bezpłatnej komunikacji miejskiej
dla uczniów szkół podstawowych i ponadpodstawowych zamieszkałych w Raciborzu.

26. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.
27. Wolne wnioski i informacje.
28. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miasta Racibórz.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie nad protokołem sesji z XLIV sesji Rady Miasta Racibórz.
Głosowano w sprawie:
przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Jarosław Łęski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Leon Fiołka, Anna Ronin
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Michał Kuliga

3. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla
Miasta Racibórz do roku 2030.

‒ Pani  Agnieszka  Majorek  z  Uniwersytetu  Ekonomicznego  w Katowicach  przekazała,  że  od
ostatniego spotkania Rady Miasta, podczas którego uchwalono obszar zdegradowany i obszar
rewitalizacji,  zostały  przeprowadzone  warsztaty  w  szkołach  z  młodzieżą  oraz  rozmowy
z mieszkańcami. Obecnie rada musi zdecydować o przystąpieniu do sporządzenia  Gminnego
Programu Rewitalizacji  dla  Miasta  Racibórz  do  roku  2030.  Planowane  są  dalsze  spotkania
z mieszkańcami, a od 1 lipca br. będzie możliwość składania fiszek projektowych na działania
rewitalizacyjne. 

‒ Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

‒ Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisja  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały.
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‒ Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały

‒ Radna  Anna  Szukalska  poprosiła  o  wyjaśnienie  kwestii  dotyczących  legalności  ostatniej
uchwały.  

‒ Naczelnik  Wydziału  Rozwoju  Anna  Kobierska  –  Mróz  przekazała,  że  Wojewoda  Śląski
rozstrzygnięciem nadzorczym tylko częściowo uchylił ostatnią uchwałę, w zakresie diagnozy do
uchwały, która nie musi być załącznikiem do uchwały. Uchwała jest więc nadal ważna, ale bez
tego załącznika. 

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  zarządził  5  minutową  przerwę  z  uwagi  na
problemy z dźwiękiem w transmisji sesji. Przerwa od godz. 15:17 do 15:23.

‒ Po przerwie radna Anna Szukalska zapytała jak długo będą trwać konsultacje. 
‒ Pani Agnieszka Majorek przekazała, że konsultacje będą trwały do 5 września. 
‒ Radna Anna Szukalska wskazała, że lipiec i sierpień to miesiące wakacyjne. 
‒ Pani Agnieszka Majorek przekazała,  że dlatego jest to taki długi okres, chodzi też o to aby

zdążyć do końca roku z uchwaleniem tego planu. Dodała, że będą to warsztaty, a właściwie
można by to bardziej nazwać dyżury, podczas których mieszkańcy będą mogli bezpośrednio
z nami się skontaktować i  podczas których będziemy też doradzać,  w jaki sposób tę fiszkę
projektową wypełniać. Więc to nie jest tak, że będą tylko dwa spotkania, ale będzie to stały
kontakt z mieszkańcami do 5 września.  

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  z  uwagi  na  pozytywne  opinie  komisji  i  brak
chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji
dla Miasta Racibórz do roku 2030 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Magdalena Kusy

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/636/20222 w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego
Programu Rewitalizacji dla Miasta Racibórz do roku 2030.

4. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r.

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  z  uwagi  na  pozytywne  opinie  komisji  i  brak
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia  Uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2021 r. do 31 grudnia 2021 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
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Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Michał Kuliga, Magdalena Kusy

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/637/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum
Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  za  okres  od  1  stycznia  2021  r.  do  31  grudnia  2021  r.

5. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego
Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum  Rehabilitacji  Osób
Niepełnosprawnych.

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  z  uwagi  na  pozytywne  opinie  komisji  i  brak
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Michał Kuliga

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/638/2022 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej
Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  pod  nazwą  Raciborskie  Centrum
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

6. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

‒ Kierownik Referatu ds. Budżetu i Analiz Oswald Schuderla  omówił zapisy projektu uchwały
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. oraz dwóch autopoprawek do projektu.

‒ Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała zarówno projekt
jak i pierwszą autopoprawkę przedmiotowej uchwały.

‒ Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

‒ Radny  Marcin  Fica  zapytał  czy  „Polski  Ład”  jeszcze  istnieje  i  czy  będą  środki  na  drogi.
Wskazał też na ograniczenie środków na zadania związane z oświetleniem przejść dla pieszych.
Następnie wniósł o wycofanie z uchwały zadania pn. szlak miejski z kwotą 30.000 zł.  oraz
zadania  dotyczącego  tężni  przy  ul.  Warszawskiej  z  kwotą  200.000  zł.  Dalej  zapytał
o rozliczenie zadania związanego z budową szaletu publicznego przy Arboretum. Zapytał też
kiedy zostanie ogłoszony przetarg na tężnię na Ostrogu. Dalej zapytał kiedy miasto przejęło
drogi powiatowe i dlaczego DW 919 nie została wydłużona do DK 45, bo jest to działanie na
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szkodę miasta. Wskazał, że teraz 400.000,00 zł miasto potrzebuje na utrzymanie tych dróg na
pół  roku,  ile  więc  będzie  to  kosztowało  rocznie.  Dodał,  że  miasta  przejmują  drogi  po  ich
wyremontowaniu, a my przejęliśmy ul. Rybnicką w fatalnym stanie. Na koniec zapytał ile będą
kosztowały miasto podwyżki dla nauczycieli i czy otrzymano pełną subwencję na ten cel.  

‒ Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  odpowiadając  przekazał,  że  „Polski  Ład”
i program inwestycji strategicznych istnieje i jest w trakcie realizacji. W zakresie środków na
zadanie związane z oświetleniem przejść dla pieszych przekazał, że do pierwszego przetargu
zgłoszono oferty, które o niecałe 50.000,00 zł przewyższały zabezpieczone środki. Okrojono
więc zakres o kilka miejsc i ogłoszono drugi przetarg. Najtańsza zgłoszona oferta opiewa na
kwotę ok. 180.000,00 zł. Dodał, że z niewykorzystanych środków zostaną wytypowane zadania
do ponownego przetargu i będzie to realizowane. Uznał więc, że było to działanie racjonalne
i oszczędne. W zakresie postulatu o wycofaniu 200.000,00 zł na tężnię przekazał,  że można
oczywiście  powtórzyć  postępowanie,  ale  przy  takim  samym  zakresie  jest  mała  szansa  na
uzyskanie korzystniejszych ofert. Dodał, że w tym wypadku ograniczenie zakresu rzeczowego
nie jest racjonalne. W zakresie szaletu publicznego przekazał, że póki co mamy tam wykop pod
fundament. Z projektem można zapoznać się w wydziale. Wyjaśnił też, że ze względu na wojnę
na Ukrainie wykonawca zgłosił roszczenia, wniosek nie został jeszcze rozpatrzony, niemniej
dodatkowe  środki  pozwolą  zadnie  zakończyć  jeszcze  w  lipcu.  W zakresie  dróg  przekazał,
w związku z budową obwodnicy z mocy prawa stary przebieg DW 935 od ronda tzw. nerki
do nowego ronda na skrzyżowaniu ul. Piaskowej i ul.  Rybnickiej  stał  się drogą powiatową.
W  następstwie  tego  powiat  przeprowadził  procedurę  i  w  kwietniu  uchwałą  Rady  Powiatu
zadecydowano  o  przekwalifikowaniu  na  drogę  gminną,  co  zadziało  się  zgodnie  z  prawem.
Dodał, że słuszna jest uwaga radnego Marcina Ficy o przedłużeniu DW 919, na to jednak nie
zgodził  się  marszałek.  Miasto  więc  bierze  na  siebie  utrzymanie  tego  fragmentu.  Dodał,
że wcześniej  do urzędu wielokrotnie  spływały  skargi  na utrzymanie  tych fragmentów dróg,
za  co  miasto  wówczas  nie  mogło  odpowiadać.  Teraz  to  miasto  będzie  odpowiadało
za utrzymanie czystości. W zakresie kwoty na rok następny to przekazał, że na ten moment nie
wiadomo jaki będzie tego koszt, rozstrzygnie o tym postępowanie. W tym roku zaś odpowiadać
za to będzie PK. Dalej wyjaśnił, że miasta przejmują drogi z mocy ustawy i nie zawsze są to
wyremontowane  drogi.  Wskazał,  że  fragment  ul.  Bosackiej  był  wyremontowany,  podobnie
fragment ul. Armii Krajowej i ul. Reymonta też jest w stanie zadawalającym. Prawdą też jest,
że fragment ul. Rybnickiej jest w stanie tragicznym i wymaga pilnej przebudowy i dlatego też
miasto składało wniosek do „Polskiego Ładu”. Dodał, że uzyskane 95% dofinansowanie będzie
korzyścią dla wszystkich mieszkańców.  

‒ Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  koszty  podwyżek  to  ponad
2,8 mln zł., natomiast subwencja otrzymana w dwóch transzach to środki w wysokości 2,24 mln
zł. Subwencja więc nie pokryje kosztów podwyżek dla nauczycieli.             

‒ Radny Marcin Fica zapytał jeszcze o koszty apelacji.  
‒ Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że wynika to z przepisów i jest to

określony procent  kwoty sporu.  Chodzi o spór pomiędzy gminą,  a firmą Empol w zakresie
nałożonych kar umownych. Sąd pierwszej instancji oddalił argumentację miasta. Miasto jednak
mając na uwadze wystąpienie NIK skorzysta z prawa odwołania.    

‒ Rany  Marcin  Fica  odnosząc  się  do  „Polskiego  Ładu”  wskazał  na  przesunięcie  środków
na ul. Rybnicką z roku 2023 na rok 2024. Zapytał więc czy będzie można ogłaszać przetarg.
Wracając do przejść dla pieszych uznał, że wystarczyło dołożyć 47.000,00 zł. Wskazał więc,
że zadania w zależności od tego kto je zgłosił są później różnie traktowane. Dodał, że chodzi
tu o bezpieczeństwo mieszkańców.    

‒ Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że środki „Polskiego Ładu” zostały
wprowadzone  do wieloletniej  prognozy finansowej.  Środki  więc  są,  ale  zostały  przesunięte
w  czasie.  Dodał,  że  jak  faktyczne  będzie  się  to  kształtować  będzie  wiadome
po przeprowadzonym przetargu. Chodzi więc o to, aby mieściło się to w kwocie wynikającej
z wniosku. Dalej wskazał, że nie ma podziału na zadania wasze i nasze. W zakresie przejść dla
pieszych  dodał,  że  będzie  ogłoszone  kolejne  postępowanie,  tak  aby  jeszcze  w  tym  roku
wykonać te kolejne przejścia. Miasto dba więc o bezpieczeństwo i jest to już trzeci rok gdy
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realizuje się doświetlenie dziesięciu przejść dla pieszych. Dodał, że miasto wykorzystuje na ten
cel również środki zewnętrzne. 

‒ Radny Marcin Fica przekazał, że podtrzymuje wcześniej zgłoszone wnioski.     
‒ Radny Eugeniusz Wyglenda wskazał, że dołożono środki do szaletu publicznego, wiadomo też,

że ceny materiałów mocno poszły do góry. Mając na uwadze słowa, że nie ma żadnego podziału
to  poprosił,  aby  zwiększyć  pulę  środków  inicjatywy  lokalnej,  tak  aby  wszyscy  mogli
zrealizować swe projekty. 

‒ Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że prawdą jest, że wszystko drożeje
więc  też  podpisuje  się  pod tym apelem.  W zakresie  jednak  inicjatywy  lokalnej  należałoby
sprawdzić regulamin, czy takie działanie jest możliwe. Dodał, że ten regulamin został przyjęty
uchwałą Rady i jego zmiany mogą być przyjęte też tylko uchwałą.       

‒ Radny Eugeniusz Wyglenda wskazał, że gdy miasto nie dołoży tych środków to w przyszłym
roku nie będzie w ogóle wniosków. 

‒ Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  zgadza  się  z  tym,
że wnioskodawców nie należy zniechęcać.  Niemniej  wskazał,  że jest  to kwestia  regulaminu
i konieczne jest przygotowanie w tym kierunku idących zmian. 

‒ Radny Marcin Fica przekazał, że jego pierwszy wniosek dotyczący szlaku miejskiego odnosi się
do  projektu  uchwały,  natomiast  drugi  wniosek  dotyczący  tężni  odnosi  się  do  pierwszej
autopoprawki. Dodał, że to gdzie te środki mają wrócić pozostawia służbom finansowym.  

‒ Radny  Mirosław Lenk  poprosił  o  przesłanie  na  maila  szczegółowego  zakresu  działań  przy
utrzymaniu przejętych dróg. 

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski zarządził 10 minut przerwy w celu przygotowania
wniosków pod głosowanie. Przerwa od godz. 16:13 do godz. 16.21.

‒ Po przerwie radna Zuzanna Tomaszewska odnosząc się do zaproponowanych zmian przekazała,
że  wyjaśnienia  Zastępcy  Prezydenta  były  jasne,  miasto  doświetla  przejścia  dla  pieszych
systematycznie.  Dodała  że  inwestycja  ta  od  wielu  lat  jest  oczekiwana  przez  mieszkańców.
Wskazała,  że  tężnia  była  też  wcześniej  proponowana  w  budżetach  obywatelskich.  Dodała,
że będzie przeciwna tej poprawce.

‒ Radna Ludmiła Nowacka uznała, że wszyscy są za tym aby ta tężnia powstała. Problem jest
jednak  finansowy.  Poprosiła  więc,  aby  Prezydent  Miasta  jeszcze  raz  wyjaśnił  powody
zwiększenia tego zadania o 200.000,00 zł.

‒ Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  propozycja  ta  wynika
z przeprowadzonego postępowania przetargowego. Najtańsza oferta przekracza zabezpieczone
środki  na  ten  cel.  Dodatkowo  wskazał  też  na  możliwe  problemy  z  pełnieniem  nadzoru
inwestorskiego z uwagi na braki kadrowe wydziału. Niewykluczone więc będzie zlecenie tych
usług na zewnątrz.

‒ Radny Michał  Kuliga  wskazał,  że  mieszkańcy  dzielnicy  Ostróg  także  czekają  na  realizację
zadania z budżetu obywatelskiego. 

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  odczytał,  a  następnie  poddał  pod  głosowanie
zgłoszone wnioski, autopoprawki oraz całą uchwałę.

Głosowano wniosek w sprawie:
‒ wykreślenia kwoty 30.000 zł w projekcie uchwały przeznaczonych na zadanie "Szlak Miejski"

z jednoczesną zmianą kwoty wolnych środków.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Irena Białuska, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Zygmunt Kobylak, Dawid Łomnicki
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia kwoty 200.000,00 zł z pierwszej autopoprawki przeznaczonej na zadanie "Budowa
tężni  solankowej  pomiędzy  ulicami  Warszawską  -  Matejki  -  Żeromskiego  w  Raciborzu"
z jednoczesną zmianą wolnych środków (zadanie ujęte w WPF). 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (9)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Głosowano w sprawie:
przyjęcia pierwszej autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na
2022 rok z uwzględnieniem przyjętego wniosku. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, 
Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła 
Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Głosowano w sprawie:
przyjęcia drugiej autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022
rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (2)
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
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Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok wraz z autopoprawkami 
uwzględniającymi przyjęte wnioski. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Rada przyjęła Uchwałę Nr XLV/639/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

7. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

‒ Kierownik  Referatu  ds.  Budżetu  i  Analiz  Oswald  Schuderla  przekazał,  że  przedmiotowa
uchwała wynika z przyjętych przed chwilą zmian w budżecie miasta.

‒ Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisja  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  z  uwagi  na  pozytywną  opinię  komisji  i  brak
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej wraz z uwzględnieniem
zmian przyjętych w uchwale o zmianie budżetu miasta na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Rada przyjęła Uchwałę Nr XLV/640/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
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8. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu – szpital.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu - 
szpital.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/641/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Raciborskiemu.

9.  Uchwała  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Raciborskiemu  -  remont
drogi.

‒ Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  negatywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisja  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Wiceprzewodniczący RM Michał Szukalski z uwagi na brak chętnych do dyskusji  zarządził
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu - 
remont drogi. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/642/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Raciborskiemu.

10. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku 
szkolnym 2022/2023.

‒ Wiceprzewodniczący RM Michał Szukalski z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz       
w roku szkolnym 2022/2023 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/643/2022 w sprawie określenia średniej  ceny jednostki paliwa
w Mieście Racibórz w roku szkolnym 2022/2023.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/645/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia
29  sierpnia  2018  r.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego,
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko
kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
niektórych  nauczycieli,  obowiązujących  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

‒ Radna Magdalena Kusy poprosiła o krótkie omówienie. 
‒ Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Krzysztof  Żychski  przekazał,  że  uchwała  ta  ma  na  celu

doprecyzowanie  zapisów, które  są  zawarte  w uchwale  z  2018 roku.  W związku z  nowymi
wytycznymi  Ministerstwa  należy  rozróżnić  pedagoga  i  pedagoga  specjalnego  w  szkołach.
W  związku  z  tym  w  tabeli,  gdzie  są  wymienione  stanowiska,  pojawia  się  zapis  pedagog
specjalny i  zostaje przypisany tygodniowy wymiar godzin pracy dla tej  osoby. Dodał,  że te
nowe przepisy będą obowiązywały od września.  

‒ Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  ze  Komisja  OKSRiOS zaopiniowała  pozytywnie
projekt przedmiotowej uchwały. 

‒ Wiceprzewodniczący  Rady  Michał  Szukalski  z  uwagi  na  pozytywną  opinię  komisji  i  brak
chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia  Uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XLIII/645/2018  Rady  Miasta  Racibórz
z  dnia  29  sierpnia  2018  r.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  tygodniowego,
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowisko
kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć
niektórych  nauczycieli,  obowiązujących  w  przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami (po konsultacjach).
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
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Marian Czerner, Dawid Łomnicki

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/644/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/645/2018 Rady
Miasta  Racibórz  z  dnia  29  sierpnia  2018  r.  w  sprawie  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek
tygodniowego,  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycielom,  którym  powierzono
stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin
zajęć  niektórych  nauczycieli,  obowiązujących  w przedszkolach  i  szkołach  prowadzonych  przez
Miasto Racibórz z późniejszymi zmianami.

12. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.

‒ Głosowano w sprawie:  
przyjęcia Uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Justyna Poznakowska
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki

Rada przyjęła Uchwałę Nr XLV/645/2022 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.

13.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  nieruchomości
położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Rybnickiej i Kobylskiej.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości 
położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Rybnickiej i Kobylskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (3)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki

Rada  przyjęła  Uchwałę  Nr  XLV/646/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności  nieruchomości  położonej  w  Raciborzu  u  zbiegu  ulic  Rybnickiej  i  Kobylskiej.
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14.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Pogodnej.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Pogodnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (8)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Irena Białuska, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław Lenk
NIEOBECNI (4)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki

Rada  nie  przyjęła Uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki
gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Pogodnej.

15.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Józefa Rymera.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Józefa Rymera. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła 
Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki

Rada  przyjęła  Uchwałę  Nr  XLV/647/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Józefa Rymera. 

16.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu przy ulicy Zamkowej.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
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położonej w Raciborzu przy ulicy Zamkowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Dawid Łomnicki

Rada  przyjęła  Uchwałę  Nr  XLV/648/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy ulicy Zamkowej. 

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz
użytkownika  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej  w  Raciborzu  przy  ulicy
Transportowej.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na rzecz 
użytkownika wieczystego nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Transportowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Dawid Łomnicki

Rada  przyjęła  Uchwałę  Nr  XLV/649/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie
bezprzetargowym  na  rzecz  użytkownika  wieczystego  nieruchomości  gruntowej  położonej
w Raciborzu przy ulicy Transportowej. 

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Gamowskiej.

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia
umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Gamowskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
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Irena Białuska, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Marian Czerner, Dawid Łomnicki

Rada  przyjęła  Uchwałę  Nr  XLV/650/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie
od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Raciborzu przy
ul. Gamowskiej.

19. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/495/2021 Rady Miasta Racibórz z dnia
25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności nieruchomości
położonej w Raciborzu przy ul. Bojanowskiej.

‒ Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały. 

‒ Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisja  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  tak  jak  już  informowano
na Komisji Gospodarki Miejskiej, dochód z tytułu realizacji sprzedaży tej nieruchomości, którą
państwo chcecie  wycofać,  był  przyjęty  w planie  budżetu  z  tytułu  sprzedaży  nieruchomości
gminnych na ten rok. Kwota założona na ten cel wynosiła 400.000 złotych. Dodał, że rozumie
więc, że radni będą głosować z pełną świadomością tego, że ta pozycja może być o tą kwotę
niewykonana i chciałby to tutaj zaznaczyć, żeby później nie było niepotrzebnych pretensji, gdy
te dochody nie zostaną wykonane. 

‒ Radna Anna Szukalska zapytała czy był już ogłaszany przetarg na sprzedaż tej nieruchomości? 
‒ Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Małgorzata  Rudnicka  –  Głowińska

przekazała, że był ogłaszany pierwszy przetarg, był on nieskuteczny. Na dzień dzisiejszy jest
podjęte zarządzenie o drugim przetargu, więc proceduralnie urząd jest gotowy do wystawienia
tej nieruchomości do sprzedaży.

‒ Radna  Anna  Szukalska  przekazała,  że  jako  wnioskodawca  ma  pełną  tego  świadomość,
w  uzasadnieniu  jest  podana  motywacja.  Wskazała,  że  skoro  nie  sprzedano  w  pierwszym
przetargu, to wcale nie jest powiedziane, że kwotę 400.000 zł w drugim przetargu się uzyska.
Niemniej jednak ważny jest tutaj interes mieszkańców, przede wszystkim z tego powodu się na
to radni zdecydowali,  ponadto jest tam część nieruchomości poza planem. Wydaje się więc,
że trzeba to uporządkować całościowo i uwzględnić samo położenie i przeznaczenie w takim
kierunku jak jest to w uzasadnieniu. 

‒ Wiceprzewodniczący Rady Michał Szukalski z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak 
chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/495/2021 Rady Miasta Racibórz   
z dnia 25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Bojanowskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Irena Białuska, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (5)
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Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (1)
Marian Czerner

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/651/2022 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/495/2021
Rady Miasta Racibórz z dnia 25 sierpnia 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa
własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Bojanowskiej.

20. Raport o stanie Miasta Racibórz za rok 2021:
1) Przedstawienie raportu.
‒ Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy przedstawił  Raport  o  stanie  miasta  za  2021 r.  w formie

prezentacji.  Na początek wskazał, że najważniejsze wskaźniki przedstawiają się następująco:
wykonanie  planowanych  dochodów  –  300.394.570,13  zł,  wykonanie  wydatków
–  276.704.541,90  zł,  nadwyżka  operacyjna  –  31.250.409,15  zł,  nadwyżka  budżetu
– 23.690.028,23 zł,  dochody własne –  35 %,  dotacje  – 27  %, subwencje  –  17 %,  udziały
w  podatkach  od  osób  fizycznych  i  prawnych  –  21  %,  wskaźnik  dochodowości
–  6.221,00 zł/mieszkańca.  Wydatki  bieżące  –  84,7  %,  wynagrodzenia  i  pochodne  –  30  %,
poziom wydatków majątkowych – 15,3 %. Udzielone  dotacje  na zadania  bieżące  – 7,7 %,
środki  na  obsługę  długu  –  0,2  %,  wydatki  majątkowe  –  42.248.664,00  zł,  kwota  długu
–  37.541.435,07  zł,  wskaźnik  zadłużenia  –  12,5  %.  Następnie  przedstawił  dane  finansowe
spółek  miejskich  w latach  2020-2021 oraz sumaryczny wynik finansowy wszystkich spółek
w roku 2020 r.  -  1.753 tys.  zł,  i  w roku 2021 r.  -  2.437 tys.  zł.  Dalej  wymienił  wszystkie
programy, polityki realizowane w 2021 r., a także wizje i priorytety – cele strategiczne ujęte
w strategii rozwoju miasta. Następnie przedstawiając realizację uchwał Rady Miasta przekazał,
że na 186 uchwał, 117 zostało zrealizowanych, 40 pozostaje w trakcie realizacji, 13 uchylono,
8 unieważniono, 7 zmieniono, a 1 nie zrealizowano. Dalej przedstawił następujące kluczowe
zadania zrealizowane w 2021 r. :
 Poprawa efektywności energetycznej poprzez kompleksową termomodernizację budynków

mieszkalnych w Raciborzu:
 wartość całkowita: 6.589.562,83 zł,
 dofinansowanie: 3.326.531,72 zł (50%).

 Poprawa stanu środowiska  naturalnego w mieście  Racibórz  poprzez  oczyszczane  miasta
z odpadów zawierających azbest:
 wartość całkowita: 1.501.202,44 zł,
 dofinansowanie: 1.426.142,32 zł (95%). 

 Wsparcie rozwoju OZE na terenie miasta Racibórz – projekt grantowy:
 wartość całkowita: 2.741.923,49 zł,
 dofinansowanie: 2.604.827,32 zł (95%).

 Zagospodarowanie Bulwarów Nadodrzańskich - Lewy Brzeg Odry w Raciborzu:
 wartość całkowita: 2.014.068,16 zł,
 dofinansowanie: 1.913.364,75 zł (95%).

 Zadanie pn. „Przebudowa ul. Bojanowskiej – drogi publicznej  nr 290 013 S na odcinku
o długości  0,79  km oraz  budowa nawierzchni  drogi  gminnej  –  ul.  Chorwacka – etap  I
o długości projektowanej jezdni 0,53 km”:
 wartość całkowita: 3.506.531,71 zł,
 dofinansowanie: 1.700.364,84 zł (48%).

 Zadanie pn.  „Przebudowa ul. Czarnieckiego na odcinku projektowanej  jezdni  o długości
189 mb oraz przebudowa drogi - łącznik ul. Anny i Starowiejskiej na odcinku projektowanej
jezdni o długości 303 mb”:
 wartość całkowita: 1.238.765,92 zł,
 dofinansowanie: 618.482,96 zł (50%).
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 Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK):
 wartość całkowita: 1.476.598,24 zł,
 dofinansowanie: 1.006.813,38 zł (68%).

 Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) – etap II:
 wartość całkowita: 1.877.196,42 zł,
 dofinansowanie: 1.198.015,89 zł (64%).

 Przebudowa ul. Cecylii i ul. Marii Rodziewiczówny w Raciborzu:
 wartość całkowita: 3.195.664,37 zł,
 dofinansowanie: 1.757.615,40 zł (55%).

 Przebudowa ul. Gen. Józefa Bema w Raciborzu:
 wartość całkowita: 1.956.330,52 zł,
 dofinansowanie: 978.165,26 zł (50%).

 Budowa Żłobka Miejskiego w Raciborzu:
 wartość całkowita: 4.286.516,18 zł,
 dofinansowanie: 3.300.000,00 zł (77%).

 Przebudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  935  na  odcinku  od  ul.  Jana  do  mostu  na  Uldze
w Raciborzu:
 wartość całkowita: 19.000.000,00 zł,
 dofinansowanie: 18.050.000,00 zł (95%).

 Raciborskie Centrum Aktywnej Integracji Społecznej: 
 wartość całkowita: 4.800.000,00 zł,
 dofinansowanie: 4.000.000,00 zł (83%).

 Urząd bez barier - budowa windy zewnętrznej w Urzędzie Miasta Racibórz:
 wartość całkowita: 590.400,00 zł,
 dofinansowanie: 150.000,00 zł (25%).

Dalej  przedstawił  realizację  zadań  w  gospodarce  komunalnej,  transporcie,  gospodarce
mieszkaniowej,  polityce społecznej,  oświacie  i  edukacji,  kulturze oraz w sporcie i rekreacji.
Na  koniec  przedstawił  realizację  zadań  związanych  z  rozwojem  gospodarczym  i  ochroną
środowiska  oraz  omówił  realizację  form  aktywności  społecznej,  a  więc  V  edycji  budżetu
obywatelskiego, inicjatywy lokalnej i współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

2) Debata nad raportem.

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał,  że w debacie  będą brali  udział  mieszkańcy,
w kolejności zgodnej ze zgłoszeniem. Do debaty zgłosili się: Pan Marek Labus, Pan Bogusław
Siwak i Pan Michał Fita.

‒ Zastępca Przewodniczącego RM Michał Szukalski zgłosił  formalny wniosek, aby w debacie
mieszkańcy mieli ograniczony czas wystąpienia do 30 minut. 

 Radny  Jarosław  Łęski  zapytał  czy  Rada  może  ograniczyć  czas  wystąpień  mieszkańców
w debacie, jeżeli nie zostało to ujęte w statucie.

 Przewodniczący RM Marian Czerner poprosił o stanowisko radców prawnych w tym zakresie. 
 Radny Leon Fiołka wskazał,  że ustawa mówi, że nie można ograniczać wystąpień,  póki nie

zostanie to zapisane w statucie.
 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  wyjaśnił,  że  w  ustawie  jest  mowa,  że  nie  można

ograniczać  wystąpień  radnych,  natomiast  nie  ma  takie  sformułowania  w  stosunku  do  osób
z zewnątrz. 

 Radca Prawny Piotr Janas przekazał, że statut miasta w § 39 przewiduje taką możliwość. 
 Radny Leon Fiołka uznał, że nie w tym wypadku. 
 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  zacytował  art.  28aa  ust.  5  -  6  ustawy  mówiący,

że w debacie nad raportem radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych, a mieszkańcy mogą
zabrać głos. Dodał, że w statucie mieszkańców traktuje się jako mówców i § 39 ust. 1 pkt 3
pozwala na przegłosowanie wniosku formalnego o ograniczeniu czasu wystąpienia mówców.
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Nie ma w tym względzie żadnych innych wytycznych. 
 Radny  Piotr  Klima  uznał,  że  mieszkańcy  powinni  skupić  się  na  swych  głównych  tezach,

a dodatkowe informacje mogą przedstawić radnym w formie pisemnej. 
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że sam proces dochodzenia do tego jak długo mają trwać

wystąpienia z reguły trwa dłużej niż same wystąpienia.
 Przewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku formalnego.

Głosowano wniosek w sprawie:
ograniczenia czasu mówców (mieszkańców) do 30 minut w debacie nad raportem. 
Wyniki głosowania
ZA: 10, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (10)
Irena Białuska, Marian Czerner, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Mirosław Lenk, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (8)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Henryk Mainusz, Anna Ronin, 
Paweł Rycka, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Jarosław Łęski, Justyna Poznakowska, Zuzanna 
Tomaszewska

 Przewodniczący  RM Marian  Czerner  przekazał,  że  wniosek formalny  o ograniczeniu  czasu
wystąpień mieszkańców do 30 minut został przyjęty. Następnie udzielił głosu Panu Markowi
Labusowi.

 Pan  Marek  Labus  wskazał,  że  w  zeszłym  roku  została  za  duże  pieniądze  przygotowania
strategia  rozwoju miasta,  która w jego ocenie wcale nie wyróżnia naszego miasta i  zawiera
wiele  nieprawdziwych  tez.  Dodał,  że  w  przedłożonym  radzie  raporcie  tezy  te  zostały
powtórzone. Uznał, że nie można zgodzić się z tym, że Racibórz jest przyjazny skoro od kilku
lat toczy wojnę z gminami starając się ulokować na ich terenach wytwórnię mas bitumicznych,
tzw asfalciarnię. Jednocześnie wskazał, że wytwórnia ta nie jest zbyt ekologiczna tym samym
nie można się zgodzić z tym, że Racibórz jest ekologiczny. Nie można też zgodzić się z tym,
że Racibórz jest prężny skoro prezydenci i inni urzędnicy biorą udział zebraniach w Spółdzielni
Mieszkaniowej  Nowoczesna,  zamiast  pracować  dla  dobra  miasta.  Uznał,  że  nie  licują
z  godnością  prezydenta  i  wysokich  urzędników  tego  urzędu.  Dalej  nie  zgodził  się  z  tezą,
że Racibórz jest dobrze zarządzany, bo nie może być tak, że odbywa się to poprzez załatwianie
spraw ministerstwach dzięki znajomościom. Uznał, że jest to bardzo niepokojące, bo miasto ma
być zarządzane, a nie ma być miastem „załatwiaczy”. Dalej uznał, że w tym raporcie nie ujęto
wielu rzeczy, między innymi kwestii sagi „jak z plagiatowania zrobić cytowanie”. Uznał, że
tego opracowania chyba nikt nie czytał bo jego zdaniem nie jest to godne wydania 25.000 zł.
Dalej poruszył kwestię windy w urzędzie, której potrzeby nie kwestionuje. Uznał jednak, że jej
usytuowanie spowodowało „spieprzenie” zabytkowej elewacji budynku i sponiewieranie pracy
Pana  Mariana  Zawisły.  Dalej  wskazał,  że  wraz  ze  zmianą  na  stanowisku  wiceprezydenta
nastąpiła  zmiana  formuły Dni Raciborza.  Za ogromne nieporozumienie uznał  występ rapera
z niecenzuralnymi  tekstami  na pikniku rodzinnym. Dalej  wskazał,  że  umowa z tym artystą
została podpisana przez zastępcę prezydenta bez żadnych paraf urzędników. Dalej odniósł się
do pomysłu utworzenia Parku Kulturowego w Raciborzu. Uznał, że dobrze, że Rada tego nie
przyjęła.  Następnie  wskazał,  że  nie  została  wykonana uchwała o rewitalizacji  pl.  Długosza.
Dodał, że przyszły na to pieniądze, które zostały zmarnowane. Uznał, że prezydent nie może
sam odstępować od realizacji uchwał, bo on jest ich wykonawcą. Dodał, że przepadło 6 mln zł.
Następnie uznał, że saga z asfalciarnią trwa stanowczo za długo. Kłamstwem było twierdzenie,
że spółka nie przetrwa bez tej asfalciarni. Okazało się jednak, że spółka przetrwała, co więcej
ma dodatni wynik finansowy. Dalej wskazał, że spółka wystąpiła do prywatnych osób o zapłatę
2 mln zł za potencjalne straty. Uznał, że są to sprawy, które należy wyjaśnić. Dalej poruszył
kwestię  odmawiania  mu  dostępu  do  informacji  argumentując  to  brakiem  interesu  miasta.
Poprosił więc aby nie mówić, że Racibórz jest przyjazny mieszkańcom. Odnosząc się do ujętej
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w raporcie  informacji  o spółkach miejskich uznał,  że przedstawiony zbiorczy wynik nie ma
żadnego znaczenia. W jego ocenie nad tymi spółkami nie ma żadnego nadzoru właścicielskiego,
a z utworzonego nowego stanowiska nie można doprosić się dokumentów. Wracając do spółki
PRD i  asfalciarni  zapytał  czy warto jest  boksować się  z  wszystkimi  okolicznymi  gminami.
Dodał, że jest to robione w tak nieudolny sposób, że zawsze będzie z tym problem. Co więcej
ludzie pamiętają słowa prezydenta, że nie wolno truć ludzi. Dalej uznał, że przejęcie wywozu
odpadów przez spółkę PK nie jest  żadnym sukcesem.  Nieprawdą jest,  że  nie  wzrosły ceny
śmieci, bo wzrosły o 4,5 mln zł., ale dzięki zmianie prawa rada mogła zmienić budżet tak aby
nie unieważniać przetargu. Uznał, że spółka miejska powinna być non profit, a nie nakierowana
na  zysk.  Odnośnie  Wodociągów  Raciborskich  wskazał  na  błędy  rady  nadzorczej  oraz
doprowadzenie przez prezydenta do jednoosobowego zarządu spółki. Najważniejsze jednak dla
mieszkańców jest jednak to, że w raporcie napisano, że należy zrobić wszystko aby podnieść
cenę wody. Uznał, że coś jest tu nie tak. Dalej wskazał, że w spółce ZZO dokonano demolki
zarządu. Nie rozumie dlaczego rada nadzorcza pozwoliła na zwolnienie tak świetnego prezesa.
Dodał też, że zasadą jest, że miasto nie płaci za długi swoich spółek. Za to odpowiada zarząd
spółki  i  rada  nadzorcza  jeżeli  nie  dopełni  obowiązków.  Na  koniec  przekazał,  że  był
największym  przeciwnikiem  spółki  Unia.  Niestety  spółka  została  utworzona,  jednak  jego
zdaniem to szkółka piłkarska. Spółka miała utrzymywać i budować obiekty sportowe. Minęły
dwa lata i spółka nie daje sobie rady nawet ze stadionem na ul. Srebrnej. Spółka nie wypełnia
podpisanej umowy z miastem. Spółka ma zaległości podatkowe, a mimo to otrzymuje dotacje
z  miasta.  Dalej  uznał,  że  praktycznie  wszystkie  konkursy  na  podstawie  których  spółka
otrzymała dotacje są uzyskane na podstawie sfałszowanych oświadczeń kolejnych prezesów.
Po drugie wskazał, że dotacje te są horrendalnie wysokie w stosunku do innych podmiotów,
a  zarząd  spółki  jest  nieudolny  i  nie  wykorzystuje  w  pełni  tych  dotacji,  oddając  ponad
200.000,00 zł.  Co więcej dzieją  się tam dziwne rzeczy bo prezes pożycza spółce pieniądze.
Dodał, że wszystkie umowy zawarte pomiędzy spółką, a miastem mają wadę prawną, bo nie ma
ani  jednej  zgody  rady  nadzorczej.  Dalej  przekazał,  że  ocena  spółki  u  biegłego  rewidenta
pokazała dramat. Spółka nadaje się do upadłości i to od dawna. Dodał, że przygotowany plan
naprawczy  to  wypracowanie  przedszkolaka.  Za  to  wszystko  odpowie  zarząd  spółki  i  rada
nadzorcza,  a  prezydent  odpowie  politycznie.  Następnie  oceniając  zwołane  w  zeszłym roku
zwyczajne zgromadzenie wspólników uznał, że popełniono tam błąd i teraz w to się dalej brnie.
Co  więcej  prezydent  informuje,  że  był  na  zgromadzeniach  wspólników  i  jednocześnie  na
delegacji.  Dodał, że tam nie było żadnego zwyczajnego zgromadzenia wspólników. Nie wie
tylko  dlaczego  rada  nadzorcza  to  firmuje.  Ma  tylko  nadzieje,  że  jest  jakiś  rzecznik
odpowiedzialności dla prawników. Na koniec zacytował słowa Czesława Miłosza.

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  pan  Bogusław  Siwak  odstąpił
pierwszeństwo wystąpienia panu Michałowi Ficie.

 Pan  Michał  Fita  na  początek  podziękował,  że  nie  musi  już  swoim  nazwiskiem  firmować
pomysłów i decyzji prezydenta miasta. Dzisiaj więc jako mieszkaniec chce przedstawić swoje
uwagi i spostrzeżenia. Po pierwsze więc wskazał, że prezydent nie dotrzymał dżentelmeńskiej
umowy między  nimi,  po  drugie  nie  dotrzymuje  swoich  obietnic,  a  w międzyczasie  skłócił
i  zraził  do siebie chyba już wszystkie  środowiska.  Mieszkańcy są zmęczeniu  tymi wojnami
w  ratuszu  i  konferencjami,  z  których  nic  nie  wynika.  Zamiast  rozwoju  mamy  dreptanie
w miejscu.  Dalej wskazał na brak kompromisów i porozumienia.  Uznał, że brakuje zwykłej
rozmowy i gospodarza, który potrafi łączyć, a nie dzielić. Mieszkańcy więc przekonali się ile
warte są obietnice prezydenta i tym samym się zawiedli, a raz utraconego zaufania nie da się tak
po prostu odzyskać. Dalej przekazał, że po zapoznaniu się z raportem o stanie miasta chyli czoła
przed  urzędnikami,  którzy  go  przygotowali  i  tymi  którzy  ciężko  pracowali  na  zasługi
prezydenta. W jego jednak ocenie prezydent wypada słabo. Po pierwsze miasto nadal nie ma
lodowiska,  za  którego  brak  został  zwolniony  przez  prezydenta.  Uznał,  że  gdyby prezydent
pochylił się wówczas nad jego projektem dzisiaj byłby już ten obiekt sportowy. Szansa została
zmarnowana i jednocześnie prezydent nie dotrzymał obietnicy danej raciborzanom. Drugą stratą
z tego uporu prezydenta jest niszczejący sprzęt stadionu lekkoatletycznego. Dzisiaj ceny poszły
w  górę  i  lodowiska  brak.  Za  tamte  pieniądze  może  teraz  powstać  ledwo  mała  ślizgawka.
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Dla  niego  i  wielu  raciborzan  jest  to  nieudolność  i  niegospodarność.  Po  drugie  to  temat
mieszkań. Wskazał, że decyzje o budowie osiedla przy ul. Łąkowej podejmowane były dużo
wcześniej,  niemniej  w raporcie  nie  ma nic  na temat  wybudowania  budynków C i  D. Dalej
wskazał,  że  miasto  dysponuje  wieloma  terenami,  które  w  planie  zagospodarowania
przestrzennego  są  przeznaczone  pod budownictwo mieszkaniowe wielorodzinne.  Miasto  ma
wszelkie potrzebne zasoby i nie potrzebuje SIM-u aby się tym zająć, a mimo to temat budowy
nowych  mieszkań  stoi  w miejscu.  Dalej  wskazał,  że  największy zakład  w regionie  dowozi
swych pracowników z wielu okolicznych miast i część z tych ludzi mogłaby dzisiaj mieszkać
w Raciborzu. Ich pieniądze zostawałyby w Raciborzu. Co więcej firma ta będzie rozbudowywać
się w innych miastach i jest to kolejna zmarnowana szansa na walkę z depopulacją. Dalej uznał,
że  wybudowany  żłobek  tej  sytuacji  nie  zmieni  bo  sam  prezydent  w  raporcie  przyznaje,
że  w  najbliższych  latach  nastąpi  dalszy  spadek  liczby  mieszkańców.  W dalszej  kolejności
przedstawił  zebrane  uwagi  mieszkańców,  którzy  uznali,  że  miasto  jest  zaniedbane,  a  rdza
rozlewa się po płytach chodnikowych i niszcząc je. Podobnie rzecz ma się z łąkami kwietnymi.
Miasto  w  niektórych  miejscach  jest  po  prostu  zarośnięte.  Dalej  skomentował  kilka
przedstawionych zdjęć Placu Długosza,  które mówią same za siebie.  Plac miał  być pięknie
zabudowany zgodnie z przedstawioną przez prezydenta wizualizacją.  Realia  są jednak inne,
pozostały  krzywe  płyty  chodnikowe  i  pusty  smutny  plac.  Dodał,  że  świadczy  to  niestety
o nieudolności prezydentów. Miał być inwestor, ale z nie wiadomych przyczyn został utracony,
podobnie jak został  utracony inwestor na miejskie  żwirownie.  Dodał,  że  mógł  to być teren
ogrodzony,  nadzorowany  i  bezpieczny.  Wszytko  mogło  być  gdyby  była  chęć  rozmowy
i rzeczowej komunikacji, a czasem pójścia na kompromis. Tymczasem prezydent wdraża tylko
swoje pomysły nie licząc się często ze zdaniem mieszkańców. Dalej wskazał na brak realizacji
projektu „Zielone Płuca Ostroga” wybranego przez mieszkańców w budżecie obywatelskim.
Następnie w mieniu mieszkańców zapytał  o koszty przegranych spraw sądowych dotyczących
zwolnień  pracowników  oraz  koszty  zatrudniania  nowych  pracowników  urzędu.  Kończąc
pogratulował prezydentowi pięknie drukowanych publikacji na każdą okazję, m. in. na temat
ścieżek rowerowych.  W związku z tym zapytał  czy poza fragmentem ścieżki  do Markowic
i ścieżką przy ul. Bema powstała  jakaś inna ścieżka rowerowa. Dalej wskazał,  że na bilans
rządów Prezydenta Miasta Dariusza Polowego składa się winda w urzędzie miasta,  SOWA,
pumptrack i żłobek, ale wybudowany dzięki rządowemu programowi. Nie czyni to z nikogo
super  bohatera.  Dziś  więc  jeszcze  raz  należy  zadać  pytania:  ile  nowych  budynków
mieszkalnych wybudowano, gdzie jest boisko wielofunkcyjne i lodowisko, co dalej z Placem
Długosza,  czy  rusza  coś  w temacie  starego  szpitala,  co  ze  żwirownią,  jaki  jest  dalszy  los
renowacji  linii  kolejowej Racibórz – Głubczyce – Racławice Śląskie.  Wskazał,  że to szereg
pytań, niezrealizowanych obietnic, bez pokrycia.  Dodał, że ogromnym rozczarowaniem jest też
flagowy projekt spółka Unia Racibórz. Miało być jasno i transparentnie, a prezydent albo nie
odpowiada albo robi to zawile. Sama spółka stała się studnią bez dna, co odbija się na dzieciach
i pozostałych klubach sportowych. Dodał, że czas skończyć z przerzucaniem odpowiedzialności
na innych, bo to prezydent odpowiada za stan miasta. Podsumowując uznał, że hasło, że nie da
się przecenić osobistych kontaktów jest jak najbardziej prawdziwe, pod warunkiem, że wcielone
jest w życie. Właściwe więc relacje muszą być nie tylko między prezydentami i pracownikami
urzędu,  ale  także  w stosunku do  radnych.  Tego  jednak  prezydent  nie  realizuje.  Na  koniec
przekazał,  że  miasto  z  papieru  nawet  najpiękniej  zadrukowanego  nie  funkcjonuje  dobrze
i wypada bardzo marnie. Może więc czas aby prezydent sam podał się do dymisji, bo gdyby był
radnym to zagłosował by przeciwko nie tylko udzieleniu wotum zaufania ale i absolutorium.

 Pan Bogusław Siwak zapytał czy oprócz jego wystąpienia może zostać odtworzony film.
 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że tylko w ramach limitu czasowego.
 Pan Marek Labus w uzupełnieniu swojego wystąpienia zapytał do kogo należy marka Festiwal

Wiatraki. Czy miasto ma zagwarantowane, że marka ta jest marką miejską. Zaapelował, aby
sprawdzić czy miasto do tego typu imprez ma prawa autorskie i doprowadzić do tego, aby było
to marką miejską, albo tego nie finansować.   

 Przewodniczący RM Marian Czerner zaprosił pana Bogusława Siwaka do mównicy. 
 Pan Bogusław Siwak przekazał, że strategia miasta ściśle wiąże się z rewitalizacją i obawia się,
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że wskazywany tam rozwój miasta doprowadzi do tego, że mieszkańcy będą musieli walczyć
o przetrwanie. Wskazał, że w czasie ostatnich upałów zaobserwował masę nieżywych ptaków.
Wielokrotnie  też  prosił  prezydenta,  aby  w  mieście  rozstawić  pojniki  dla  ptaków.  Uznał,
że w mieście z tego gorąca umierają też ludzie. Trzeba więc przeciwstawić się betonozie miasta.
Ludzie mają dość betonu i tego, że każdy kolejny remont ulicy to zwiększanie tego betonu.
Przykładem jest ul. Bema gdzie było kilku petycji do prezydenta, zwracano uwagi do projektu
i proszono o jednokierunkowy ruch i ograniczenie do 30 km/h, ze względu na bliskość parku.
Dalej wskazał na problem kajaków w tym parku i wypłoszenie kaczek i zakłócanie spokoju
mieszkańców. Dodał, że podobnie prezydent nie posłuchał mieszkańców w sprawie lokalizacji
lodowiska na Rynku. Prezydent zawsze tłumaczy,  że jest  to ożywianie miasta.  Wracając do
ul. Bema zwrócił uwagę, że ograniczono chodnik na rzecz ścieżki rowerowej, zrobiono parkingi
ograniczając  chodni,  trawniki  i  pasy  zieleni.  Wskazał,  że  zwiększy  się  hałas  i  ilość  spalin
w parku i przy zlokalizowanym tam przedszkolu. Dalej wskazał na postulowaną w petycjach
strefę 30, która pozwoliłaby o 40 decybeli  zredukować hałas. Podkreślił  także,  że prezydent
organizuje głośne imprezy w parku, na bulwarach i na Rynku, gdzie ludzie potrzebują spokoju.
Dalej wskazał na petycje dotyczące Placu Długosza. Uznał, że Rada Miasta powinna cofnąć
zgodę na sprzedaż tego placu,  tak by nie został  o zabudowany. Wskazał,  że przestrzeni dla
mieszkańców ubywa w zastraszającym tempie. Dodał, że plac ten powinien zostać zazieleniony.
Dalej  wskazał,  że  mieszkańcy  w  petycji  prosili,  aby  nie  budować  nowego  lodowiska  ale
wykorzystać stare. Dodał, że z otrzymanych ostatnio 35 mln zł w pierwszej kolejności powinna
zostać zrobiona kładka pieszo rowerowa, a z reszty rozbudowa basenu. Dalej podkreślił,  że
prezydent zmarnował w ostatnim czasie trzy szanse na duże pieniądze: na termomodernizację
budynków, na wymianę źródeł  ciepła.  W tym roku miasto będzie remontowało tylko jeden
budynek. Prezydent wolał środki z Polskiego Ładu przeznaczyć na drogi, lodowisko i basen niż
na budynki komunalne. Wskazał, że do końca tego roku mają zniknąć wszystkie piece kaflowe
w budynkach wielorodzinnych. Miasto potrzebuje 33 mln zł na same wymiany źródeł ciepła.
Następnie odnosząc się do łąk kwietnych i terenów zielonych zwrócił uwagę na wykoszenie
całego  terenu  miejskiego  za  pomnikiem,  aż  do  ul.  Brzozowej,  nie  zważając  na  czosnek
niedźwiedzi czy gnieżdżące się tam ptaki. Następnie poruszył temat parku na ul. Ogrodowej,
o który prosi tyle mieszkańców. Radni zabezpieczyli 2 mln zł na odkupienie terenu, niemniej
prezydent nie robi nic, a minęło już pół roku. Dodał, że ten filmik miał być właśnie o tym.
Filmik ten będzie można obejrzeć na jego stronie facebookowej. Uznał, że prezydent dąży do
tego  aby  minął  rok,  środki  przepadły,  po  to  by  teren  ten  został  zabudowany.  Wskazał,
że  prezydent  nie  słucha  i  ignoruje  mieszkańców.  Następnie  odniósł  się  do  ilości  ankiet
przygotowanych w związku ze strategią miasta, którą wypełniło podobno 700 osób, a która jego
zdaniem wymagała 40 minutowego wypełnienia w internecie. Uznał więc, że jest to wysoce
nieprawdopodobne.  Dodał,  że  w  ten  sposób  można  wymyślić  miasto  z  betonu.  Dalej
przekazał,że mieszkańcy skarżą się na likwidowanie ławek w mieście. Dodał, że dotyczy to też
terenów spółdzielni mieszkaniowej. Dalej uznał, że dobrze, że mieszkańcy zablokowali budowę
parkingu wielopoziomowego w rejonie ul. Chełmońskiego. Dalej przekazał, że strefę Tempo 30
wprowadził ostatnio m. in. Paryż i Strasburg. Wskazał, że jest to dobre dla miasta i zwiększa się
jakość życia. Dalej ponownie zwrócił się z prośbą o utworzenie przejścia dla pieszych przez
ul.  Reymonta  w  rejonie  wcześniej  zasypanego  przejścia  pod  tą  drogą.  Dalej  wskazał,
że  w  mieście  masakruje  się  drzewa  i  krzewy  poprzez  ich  wycinanie  bądź  gigantyczne
przycinanie.  Następnie  wskazał,  że  na ul.  Lwowskiej  uczyniono patelnię,  a  można przecież
wybrać po 1,5 m kostki i uczynić tam pasy zieleni. W mieście brakuje też koszy na śmieci, na
bulwarach i trawnikach walają się butelki i nie tylko, a później te tereny są koszone. Butelki te
wówczas są rozbijane i tym sposobem zanieczyszcza się te trawniki. Dalej wskazał, że przy
koszeniu niszczy się też przez nieuwagę młode krzewy i drzewa. Uznał, że arogancją władzy
jest niesłuchanie ludzi, a ludzie nie chcą zabudowy Placu Długosza ani ul. Ogrodowej. Dodał,
że kolejnym zabudowywanym terenem ma być teren przy ul. Opawskiej. Wskazał, że kolejne
obiekty będą generować zwiększony ruch samochodów. Dalej wskazał, że radni mają prawo
zmienić budżet miasta i przesunąć brakujące środki tak aby wykupić teren przy ul. Ogrodowej.
Uznał,  że  nie  ma  nic  przeciwko  odkupywaniu  terenu  pod  boisko  ale  uznał,  że  należy
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mieszkańców  traktować  równo.  Dodał,  że  mieszkańcy  to  zapamiętają.  Dalej  przekazał,
że  mieszkańcy  składając  petycje  w  2020  r.  wyprzedzili  decyzje  Parlamentu  Europejskiego
w  zakresie  wprowadzenia  obligatoryjnych  stref  Tempo  30  i  tworzenia  parków  i  lasów
miejskich.  W  tym  miejscu  wskazał  na  błędy  przy  przycinaniu  żywopłotów,  one  powinny
pozostać wysokie, bo wtedy skutecznie oddzielają od hałasu i od spalin. W obronę jednak wziął
trzy  łąki  kwietne  urządzone  przez  miasto.  Natomiast  negatywnie  ocenił  lokalizację  tężni
w parku przy ul. Warszawskiej czy budowę nowej bieżni w SP 15, bo dzieje się to kosztem
terenów zielonych.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że jest pod ogromnym wrażeniem wystąpień mówców. Dodał,
że zgadza się z przedstawionymi tezami i opiniami i ma nadzieje, że te wystąpienia zdopingują
mieszkańców do większej aktywności. 

 Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  z  zainteresowaniem  wysłuchał  mieszkańców.  Uznał,
że  skrócenie  tych  wystąpień  do  30  minut  nie  zrobiło  im  żadnej  szkody.  Odnosząc  się  do
zapisów na temat spółek komunalnych jeszcze raz zwrócił uwagę na niektóre sformułowania.
O spółce Unia Racibórz zapisano, że sytuacja spółki jest stabilna, ale niezadawalająca. Spółka
nie  ma  płynności  finansowej,  spółka  nie  jest  zdolna  do  regulowania  swoich  zobowiązań.
Kreowanie przez prezydenta nowego pojęcia „spółki społecznej” jest tylko próbą odwrócenia
uwagi. Uznał, że spółka prawa handlowego to spółka prawa handlowego, a działania społeczne
można prowadzić pod egidą innych podmiotów. Spółki powinny zarabiać na swoją działalność
i  utrzymanie.  Co  prawda  przychody  spółki  wzrosły,  ale  porównano  12  miesięcy  2021  r.
do 6 miesięcy 2020 r. Dalej uznał, że dotowanie wynagrodzeń prezesa spółki i rady nadzorczej
z  publicznych  pieniędzy  w  takiej  skali  nie  ma  precedensu.  Dodał,  że  ani  prezes  ani  rada
nadzorcza nie widzi zagrożeń, a jedynym zagrożeniem dla nich jest pandemia  i ograniczenie
ilości widzów. Zapytał więc jakie można wygenerować przychody z widowni, nawet biorąc pod
uwagę awans do wyższej ligi. Kolejny raz podkreślił, że spółka bez majątku i bez możliwości
generowania przychodów, skazana na dotacje gminy, nie ma przyszłości. Uznał, więc, że opis
w  raporcie  jest  nieprawdziwy  i  nie  taki  jest  obraz  spółki.  Dalej  przekazał,  że  nie  chce
krytykować PK bo to spółka trudna.  Wskazał  jednak,  że wskaźniki  pokazują inną sytuację,
ale tutaj przynajmniej prezes widzi zagrożenia. Płynność finansowa w spółce spadła o połowę.
Ogólny wynik finansowy jest dodatni, ale na sprzedaży jest ujemny. Dodał, że w transporcie
jest  zagrożenie,  bo  ceny  paliw  wzrosły  nieporównywalnie.  Rekompensata  za  usługi
transportowe pewnie więc będzie mogła wystąpić w drugiej części roku. Wskazał, że pozostałe
spółki  radzą sobie trochę lepiej.  Wskazując na to,  że jest  to już kolejny raport  to uznał,  że
powtarzalne zapisy zaczynają się już wyczerpywać, np. tereny inwestycyjne w strefie, tereny
pod zabudowę jednorodzinną  i  zabudowę wielorodzinną.  Mijają  4  lata  i  nie  przygotowano
skutecznie nowych terenów. Dalej odnosząc się do demografii i wyludniania się miasta wskazał,
że pozostały już tylko puste hasła. Niestety bilans jest ujemny, choć zapowiadano wiele działań.
Wskazał w tym miejscu na opóźnienia w zabudowie wielorodzinnej. Na koniec odnosząc się do
tematu Pl. Długosza uznał, że dzisiaj powinno się porównać jego plany do tego placu z tym jak
on  wygląda  obecnie,  a  nie  do  koncepcji  Ekookien,  której  do  tej  pory  nie  zrealizowano.
Dalej uznał, że nie z wszystkimi jeszcze tezami pana Bogusława Siwaka się zgadza, ale z roku
na rok zgadza się z nimi coraz bardziej.                       

 Radny Jarosław Łęski wskazał, że rok 2021 był rokiem wyjątkowym gdyż Racibórz mierzył się
z funkcjonowaniem w dość sporych restrykcjach. Stan miasta opisany w raporcie ocenia więc
lepiej  niż  osoby,  które  uczyniły  to  przed  nim.  Miasto  się  spisało  dobrze,  a  ewentualne
potknięcia występowały we wszystkich gminach.  

 Pan Marek Labus odnosząc się do oceny spółki Unia przedstawionej przez radnego Mirosława
Lenka wskazał, że są jeszcze inne dokumenty. Uznał, że dotacje miasta nie mogą wpływać na
wynik spółki. Spółka Unia oddała 200.000,00 zł dotacji. Skandaliczny plan finansowy spółki
zakłada,  że jedyny przychód jest  od rodziców dzieci.  Dodał,  że straty księgowej nie można
pokryć dotacjami.  Uznał,  że tą spółkę trzeba postawić w stan upadłości.  Zaapelował  też do
radnych  aby  uchwalając  następny  program  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi
poczynić zapis, że z dotacji nie można finansować wynagrodzeń zarządów spółek, ani wypłacać
wynagrodzeń zawodowych piłkarzy.   
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 Radna Anna Szukalska wskazała, że raport nie jest tylko dla radnych, ale jest przede wszystkim
dla mieszkańców, dlatego też jego forma nie powinna być tak obszerna. Uznała, że 300 stron
zniechęca  do  czytania.  Następnie  przekazała,  że  przedstawia  stanowisko  Klubu  Radnych
Niezależnych Michała Fity. Na początek podziękowała wszystkim pracownikom urzędu miasta
i  jednostek  organizacyjnych  i  spółek.  Szczególne  podziękowania  należą  się  osobom  które
poświęciły kilkanaście lat życia na pracę dla miasta, m.in. byłemu już prezesowi ZZO. Dodała,
że  prezydentowi  miasta  zabrakło  odwagi  na  publiczne  podziękowanie  prezesowi
p. Władysławowi Konopce. Dalej wskazała, że raport jest przede wszystkim podstawą do oceny
działań  prezydenta.  Dodała,  że  klub  pozytywne  ocenia  wzbogacenie  oferty  kulturalnej
i  sportowej,  szczególnie  działalność  biblioteki,  ośrodka  sportu  oraz  arboretum.  Pozytywnie
ocenia  się  politykę  sprzedaży  nowych  działek  budowlanych  na  Ocicach  i  przygotowanie
do sprzedaży działki przy ul. Brzozowej. Pozytywnie też ocenia się decyzję budowy nowego
żłobka.  Niestety  oceniając  całość  klub  nie  znajduje  argumentów  za  udzieleniem  wotum
zaufania.  Uznała,  że  aby  otrzymać  zaufanie  trzeba  szukać  pola  do  kompromisu  i  zgody.
Tego  ze  strony  prezydenta  nie  było  i  niestety  nadal  nie  ma.  Następnie  odnosząc  się
do  podstawowych  kwestii  wskazała,  że  prezydent  miasta  nie  sprostał  zadaniu  gdy  chodzi
o  przygotowanie  lepszej  polityki  mieszkaniowej.  Negatywnie  ocenia  się  też  opieszałość
w kontynuacji budowy nowych mieszkań przy ul. Łąkowej. Następnie wskazała, że prezydent
miasta nie przygotował nic nowego w kierunku hamowania spadku mieszkańców. W zakresie
gospodarki  wskazała,  że  prezydent  miasta  przygotował  nowy  program  wspierania
przedsiębiorczości  dopiero  po  3  latach  swoich  rządów.  W praktyce  też  nie  wygląda  to  za
dobrze.  Nie  skorzystano  z  wykorzystania  potencjału  terenu  przy  ul.  Nowomiejskiej.  Brak
dialogu ze strony prezydenta i jakichkolwiek ustępstw do wypracowania kompromisu stała się
niechlubną  wizytówką  naszego  miasta.  Podobnie  stało  się  z  terenami  po  byłej  żwirowni.
Wskazała,  że  to  nie  tylko  przykład  nieprofesjonalnego  traktowania  przedsiębiorców,  ale  też
przykład zaprzepaszczenia szansy zbudowania pięknego kompleksu rekreacyjno – sportowego.
Prezydent odrzucił tą propozycję nie przedstawiając żadnej innej oferty. Brak tych inwestycji to
pozbywanie się wpływów z podatków i miejsc pracy dla mieszkańców. W zakresie  ścieżek
rowerowych  przekazała,  że  prezydent  w  raporcie  chwali  się  siecią  dróg  rowerowych
i wybudowaniem zaledwie 262 metrów ścieżki rowerowej. Dodała, że zastanawiano się czym
prezydent  oprócz  nowego  żłobka  może  jeszcze  się  pochwalić,  może  zabetonowanymi
bulwarami,  może  remontem  H2Ostróg,  a  może  powołaniem  spółki  Unia.  Dalej  wskazała,
że prezydent  miasta  obrał  drogę manipulacji  i  propagandy,  wpierany przez grupę hejterów.
Niestety jest  to  prezydentura kumoterstwa,  bo obserwuje się  obsadzanie  stanowisk po opcji
politycznej. W tym miejscu wyświetlono film ze słowami prezydenta wypowiedzianymi przy
okazji  ogłaszania  planów zabudowy Pl.  Długosza.  Dalej  przekazała,  że  ostatnia  odpowiedź
prezydenta  na  pytania  o  Pl.  Długosza  pokazują  dobitnie  ile  są  warte  słowa  i  obietnice
prezydenta.

 Radna  Anna  Wacławczyk  przedstawiła  stanowisko  Klubu  Radnych  RSS  Nasze  Miasto
i Magdalena Kusy odnoszące się do raportu o stanie gminy i jednocześnie do absolutorium.
Wskazała,  że  skupiono  się  na  tym  co  udało  się  zrobić  dla  miasta  w  ubiegłym  roku.
W  ubiegłym  roku  więc  pozyskano  środki  i  rozpoczęto  budowę  drugiego  żłobka.  Mimo
wątpliwości części radnych dziś już wiadomo, że inwestycja spełnia oczekiwania mieszkańców.
Drugą znaczącą inwestycją  jest  budowa lewobrzeżnych bulwarów. Podobnie i  ta inwestycja
została bardzo dobrze przyjęta przez mieszkańców. Wskazała, że środki z dotacji zostały lepiej
spożytkowane niż wcześniej planowano, tj. na Pl. Długosza. Dalej wskazała na budowę windy
w  urzędzie  miasta,  która  ułatwiła  życie  niepełnosprawnym,  osobom  starszym  i  matkom
z  dziećmi.  Dalej  wskazała  na  przewrócenie  raciborskiego  rynku  śmieci  spółce  miejskiej,
poprzez wygranie przetargu na odbiór odpadów. Dodała, że dzięki temu miasto ma najtańszą
opłatę za wywóz śmieci w całym regionie.  Dalej  wskazała  na pozyskanie ponad 1,2 mln zł
dotacji na rozbudowę PSZOK-a. W zeszłym roku zakupiono też 90 szt. nowych pojemników
na  odpady.  Rok  ubiegły  przyniósł  również  znaczący  wzrost  nakładów  w zieleń  i  zdrowie
mieszkańców.  Dokonano  dwukrotnie  więcej  nasadzeń  drzew,  a  także  czterokrotnie  więcej
nasadzeń krzewów. Ponadto powstały dwie duże łąki kwietne. W ubiegłym roku kontynuowano
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też prace przy kluczowej inwestycji dla miasta jaką jest budowa Regionalnej Drogi Racibórz -
Pszczyna. W ramach poprawy bezpieczeństwa na drogach doświetlono 10 przejść dla pieszych.
Kolejną  inwestycją  drogową  była  przebudowa  DW  935.  W  ubiegłym  roku  ze  środków
pomocowych przebudowano m. in. ulice Anny, Bojanowską, Cecylii i Marii Radziewiczówny
i Bema.  W ubiegłym roku wykonano termomodernizację  trzech wielorodzinnych budynków
komunalnych,  a  budynek  biblioteki  przyłączono  do  sieci  ciepłowniczej.  W  ramach  TBS
wybudowano dwa wielorodzinne budynki mieszkalne wraz z infrastrukturą przy ul. Łąkowej.
Ważną inwestycją edukacyjną była budowa strefy odkrywania wyobraźni i aktywności SOWA.
Mieszkańcy miasta mogli skorzystać z wielu nowych propozycji kulturalnych oraz uczestniczyć
w  nowej  odsłonie  obchodów  Dni  Raciborza.  Nową  formułę  zyskał  także  Jarmark
Bożonarodzeniowy.  W  przestrzeni  publicznej  znalazły  się  też  dwa  nowe  murale  i  szlak
Racibórz Retro oraz inne czasowe wystawy. W Arboretum Bramy Morawskiej pojawił się nowy
witacz, nowe plany i tablice informacyjne. Rozbudowano Gród Średniowieczny, który stał się
samodzielnym organizmem turystycznym. Nową propozycją jest też Raciborski Targ Staroci.
Należy także zauważyć wiele nowych wydarzeń sportowych i rekreacyjnych dzięki budowie
pumptracka i skateparku oraz remoncie aquaparku. W ubiegłym roku pozyskano też nowych
inwestorów na tereny inwestycyjne przy ul. Gospodarczej i przy ul. 1-go Maja. Dalej wskazała,
że  wotum  zaufania  jest  ustosunkowaniem  się  rady  do  informacji  zawartych  w  raporcie,
w  szczególności  realizacji  polityk,  programów  i  strategii  oraz  uchwał  rady  i  budżetu
obywatelskiego.  Mając  to  na  uwadze  klub  nie  ma  wątpliwości  i  udziela  wotum  zaufania
prezydentowi miasta. Odnosząc się natomiast do późniejszego absolutorium przekazała, że dla
klubu  radnych  również  sprawa  jest  oczywista,  skoro  RIO  pozytywnie  zaopiniowała
sprawozdanie prezydenta. Dalej uznała, że RIO jest organem nadzoru i kontroli ważniejszym
niż  komisja  rewizyjna  dlatego  też  klub  radnych  udzieli  absolutorium  prezydentowi  miasta
za rok 2021.             

 Radny  Henryk  Mainusz  odnosząc  się  do  wystąpienia  radnej  Anny  Wacławczyk  wskazał,
że wiele wymienionych tam działań zostało rozpoczętych dużo wcześniej i była to jedynie ich
kontynuacja.  Dalej  wyjaśniając  słowa  o  braku  środków  przekazał,  że  to  nie  prawda  gdyż
prezydent z roku na roku przesuwa ok. 20 mln zł wolnych środków nie wiadomo na jakie cele.
Uznał,  że  gdyby  te  środki  uruchomić  to  wiele  z  wymienionych  dzisiaj  spraw  byłoby
nieaktualnych.  Dalej  przedstawiając  stanowisko  Klubu  Radnych  Razem  dla  Raciborza
przekazał,  że  mając  na  uwadze  brak  dialogu  ze  strony  prezydenta,  nieobecność
na posiedzeniach komisji rady, nie realizowanie bądź odsuwanie na później projektów radnych
zgłoszonych do uchwały budżetowej, wielokrotne próby obarczenia winą radnych za brak ich
realizacji, brak inicjatywy przy realizacji uchwał o zbywaniu i nabywaniu nieruchomości, brak
aktywnej  polityki  mieszkaniowej  i  odwlekanie  budowy  nowych  budynków  mieszkalnych,
rozbudowę  administracji  samorządowej  i  w  konsekwencji  znaczny  wzrost  jej  utrzymania,
angażowania się prezydenta i urzędników w działania zmierzające  do zmian w niezależnych
od gminy podmiotów gospodarczych, radni klub radnych Razem dla Raciborza będą głosować
przeciw udzieleniu wotum zaufania.   

 Radny Marcin Fica odnosząc się do wcześniejszych wystąpień wskazał, że szlak historyczny
był od samego początku z nim uzgadniany. Niestety zastępca prezydenta zrobił to po swojemu
przygotowywany i teraz się tym chwali. Dalej wskazał, że podobnie jest z targiem staroci, który
sobie próbuje przypisywać naczelnik wydziału edukacji, a tak naprawdę jest to realizacja jego
pomysłu.  Kolejną  rzeczą  jest  doświetlenie  miejsc  dla  pieszych,  w  co  jest  zaangażowany
od samego początku i służy swoim doświadczeniem. Odnosząc się do wybudowanego żłobka
wskazał, że do tej pory nie został wybudowany obiecany plac zabaw dla przedszkola. Wskazał
również, że każdy samorząd, który wystąpił o środki na żłobek, otrzymał je, trudno więc tym się
chwalić.  Kończąc  przekazał,  że  będzie  głosował  przeciw  udzieleniu  prezydentowi  wotum
zaufania.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy podziękował wszystkim, którzy wieli udział w dyskusji nad
raportem.  Niestety  wiele  podniesionych  spraw  nie  dotyczyło  raportu  i  spraw  w  nim
poruszonych, bo odnosiło się do spraw tego rocznych albo do lat wcześniejszych. Nie będzie się
więc do nich odnosił bo dyskusja jest nad aktualnym raportem. Zwrócił uwagę, że używanie
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słów „podrabiacie” czy „sfałszowane dokumenty” jest  nie  na miejscu,  a jeżeli  ich autor tak
uważa to oczywiście zawsze jest otwarta droga do odpowiednich organów. 

3) Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że po zakończeniu debaty na raportem o stanie
miasta przyszedł czas na głosowanie. Dodał, że głosowanie nad wotum zaufania odbywa się
bezwzględną większością głosów, ustawowego składu rady. Następnie zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
PRZECIW (14)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Ludmiła Nowacka

Rada nie przyjęła Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania,
tym samym Rada nie udzieliła Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania. 
Zgodnie z art.  28 aa ust.  9  ustawy o samorządzie  gminnym, niepodjęcie  uchwały  o udzieleniu
wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum
zaufania. 
Rada  podjęła  więc  Uchwałę  Nr  XLV/652/2022 w sprawie  nieudzielenia  Prezydentowi  Miasta
Racibórz wotum zaufania.

21.  Uchwała  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego wraz  ze  sprawozdaniem
z wykonania budżetu za 2021 rok.

‒ Radny  Piotr  Klima  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  zaopiniowała  pozytywnie  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  Komisja  RGBiF  pozytywnie  zaopiniowała  projekt
przedmiotowej uchwały.

‒ Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

‒ Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dyskusji  zarządził
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
z wykonania budżetu za 2021 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (9)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (14)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł 
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Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda

Rada  nie  podjęła  Uchwały  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 rok.

22.  Uchwała  w  sprawie  udzielenia  Prezydentowi  Miasta  Racibórz  absolutorium  z  tytułu
wykonania budżetu za 2021 rok.

‒ Przewodniczący  Rady  Miasta  Marian  Czerner  przedstawił  radnym  treść  Uchwały
nr 4200/III/126/2022 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach
z dnia 24 maja 2022 r. o pozytywnej opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz
sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  miasta  za  2021 rok wraz  z  informacją  o  stanie  mienia
komunalnego.  Następnie  przedstawił  Uchwałę  Nr  2/2022  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta
Racibórz  z  dnia  15  czerwca  2022  r.,  w  której  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  opiniuje
wykonanie  budżetu  miasta  za  2021  rok  oraz  wnosi  do  Rady  Miasta  o  nieudzielenie
Prezydentowi  Miasta  Racibórz  absolutorium  za  2021  rok.  Dalej  przedstawił  Uchwałę
nr 4200/III/172/2022 III Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach
z dnia 28 czerwca 2022 r. o pozytywnej opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta
Racibórz w sprawie nieudzielenia Prezydentowi Miasta absolutorium za 2021 rok.     

‒ Radna Anna Szukalska przekazała, że Komisja Rewizyjna sformułowała i przyjęła większością
głosów wniosek o nieudzieleniu Prezydentowi Miasta absolutorium za 2021 rok. Wniosek ten
został pozytywnie zaopiniowany przez RIO. Niemniej jednak wniosek komisji nie jest w żaden
sposób wiążący dla  Rady. Następnie w imieniu  Klubu Radnych Niezależnych Michała  Fity
przekazała, że klub negatywnie ocenia wykonanie budżetu miasta za 2021 rok i będzie głosował
za nieudzieleniem absolutorium Prezydentowi Miasta za 2021 rok. Powodami są argumenty
wymienione we wniosku Komisji  Rewizyjnej,  a mianowicie  nie zrealizowano następujących
zadań wskazanych przez Radę Miasta Racibórz: remontu ul. Tarnowskiej, uzbrojenia terenów
inwestycyjnych przy ul. Mikołowskiej, modernizacji kuchni SP 4, przebudowę skoczni w dal na
boisku  SP  1,  wymiany  świetlików  i  renowacji  części  dachu  na  budynku  szkolno  –
przedszkolnym przy ul. Makuszyńskiego, dostawy ławek parkowych na wyposażenie terenów
zieleńców miejskich,  stadionu przy ul.  Srebrnej.  Ponadto  osiągnięto  niski  poziom realizacji
następujących  wydatków:  opracowanie  dokumentacji  projektowo  -  kosztorysowej  dla
przebudowy  dróg  i  ulic  gminnych  -  wykonanie  na  poziomie  61,94%,  pozyskiwanie
nieruchomości  na  rzecz  gminy  -  wykonanie  na poziomie  69,64%,  budowa bieżni  w SP 15
-  wykonanie  na  poziomie  0,41%,  przebudowa  dachu  nad  wejściem  do  SP-1  -  wykonanie
na poziomie 27,91%, modernizacja i ocieplenie dachu z ZSP Nr 4 w Studziennej - wykonanie
na poziomie 23,83%, budowa fragmentów sieci kanalizacyjnej do granicy nieruchomości wraz
z  remontami  sieci  kanalizacyjnej  -  wykonanie  na  poziomie  33,87%,  utrzymanie  rowów
komunalnych  -  wykonanie  na  poziomie  71,95%,  współdziałanie  z  organizacjami
pozarządowymi (konkursy na realizację zadań w dziedzinie kultury) - wykonanie na poziomie
87,33%, remont dachu kręgielni na ul. Zamkowej - wykonanie na poziomie 30,82%, rozbudowa
skateparku  na  ul.  Zamkowej  -  wykonanie  na  poziomie  34,13%.  Ponadto  Miasto  Racibórz
posiada  wysoką  kwotę  należności  wymagalnych,  która  na  koniec  2021r.  wyniosła
33.170.437,62 zł.  Nie  zostały  podjęte  skuteczne  czynności  w zakresie  ściągania  należności.
Niski  poziom  realizacji  dochodów  zadania  -  dokumentacja  dotycząca  przebudowy  dróg
- wykonanie na poziomie 3,76%. Ponadto Prezydent nie zrealizował zapisów uchwały Rady
Miasta w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż własności działki gruntu położonej w Raciborzu
przy ul.  Jana Długosza oraz uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż
prawa własności  działek  gruntu położonych w Raciborzu  w rejonie  ul.  Rudzkiej.  Prezydent
Miasta  zrezygnował  z  dotacji  w  wysokości  6.295.000,00  zł  na  rewitalizację  placu  Jana
Długosza przekonując radnych do pomysłu na inną koncepcję zabudowy placu Jana Długosza,
gmina potencjalnie utraciła wpływy na poziomie 11.565.800,00 zł. 

‒ Radny  Henryk  Mainusz  przedstawił  stanowisko  Klubu  Radnych  Razem  dla  Raciborza
w sprawie absolutorium z wykonania budżetu za 2021 rok. Radni klubu po przeanalizowaniu
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sprawozdania i biorąc pod uwagę w szczególności: 
- brak realizacji  projektów inwestycyjnych i remontowych zgłaszanych przez radnych klubu
do projektu uchwały budżetowej, w tym remontu ul. Staszica i Tarnowskiej, 
- brak realizacji modernizacji bazy sportowej przy ul. Srebrnej, 
- niewłaściwy nadzór właścicielski nad funkcjonowaniem spółki Unia Racibórz, czego wyrazem
jest  brak  płynności  finansowej  spółki  i  strata  na  działalności  oraz  ograniczenie  jej
funkcjonowania  wyłącznie  do  osiągania  celów  sportowych  z  pominięciem  rachunku
ekonomicznego,
- niepodejmowanie skutecznych działań zmierzających do realizacji uchwał Rady w sprawach
dotyczących  zbywania  i  nabywania  nieruchomości  niezbędnych  dla  funkcjonowania  gminy,
w tym Placu Długosza, żwirownie na Ostrogu i terenów na poszerzenie działalności sportowej,
- zwlekanie z realizacją budowy lodowiska oraz boiska ze sztuczną nawierzchnią,
będą  głosowali  przeciw  udzieleniu  absolutorium  Prezydentowi  Dariuszowi  Polowemu
z wykonania budżetu za 2021 r.       

‒ Radna Anna Szukalska poprosiła, aby w protokole znalazła się argumentacja, którą przed 
chwilą odczytała.

‒ Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  odniósł  się  do  wypowiedzi  przedmówców
w tym punkcie sesji, a w szczególności do opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz
z  dnia  15  czerwca  2022  r.  i  w  związku  z  jej  wnioskiem  o  nieudzielenie  absolutorium
Prezydentowi  Miasta  Racibórz  za  2021  rok.  Odnośnie  remontu  ul.  Tarnowskiej  w ramach
zadania  w  2021  r.  zostało  wszczęte  postępowanie  o  udzielenie  zamówienia  publicznego
na opracowanie dokumentacji na wykonanie remontu ul. Tarnowskiej. Pierwsze postępowanie
przetargowe zostało  unieważnione w lipcu  2021 r.  W związku z tym postępowanie  zostało
ponowione  po  podjęciu  uchwały  nr  XXXIV/479/2021  z  dnia  25.08.2021  r.  Rady  Miasta
Racibórz,  w  której  przedmiotowe  zadanie  zostało  wpisane  do  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej na lata 2021-2022 z łącznymi nakładami finansowymi w wysokości 500.000,00 zł.
Finansowanie  zadania  zmieniono  w  następujący  sposób:  2021  r.  -  0,00  zł.,
2022 r. - 500.000,00 zł. Czynienie zarzutu braku realizacji  zadania, w sytuacji,  gdy to sama
Rada Miasta zmieniła  jego plan rzeczowo - finansowy jest  absurdalne.  Odnośnie  uzbrojenia
terenów  inwestycyjnych  przy  ul.  Mikołowskiej  w  Raciborzu  - zadanie  zostało  ujęte
w Wieloletniej  Prognozie Finansowej na lata  2021 – 2022 z zaplanowaną kwotą wydatków
w wysokości 60.000 zł w roku 2021 oraz 240.000 zł w 2022. Umowa z wykonawcą zawarta
w dniu 28 grudnia 2021 r. opiewała na kwotę 176.812,50 zł, z terminem wykonania 170 dni
od  daty  jej  zawarcia.  Jednym  z  elementów  niezbędnych  do  realizacji  etapu  projektowania
inwestycji  było  pozyskanie  zgód  na  umieszczenie  sieci  infrastruktury  technicznej
na  nieruchomościach  stanowiących  własność  prywatną.  Proces  trwał  kilka  miesięcy.  Jeden
z  właścicieli  nie  wyraził  zgody  na  umieszczenie  sieci  na  jego  działkach,  w  związku
z powyższym niezbędna była zmiana wstępnie przyjętego projektu. Ten projekt jest obecnie
realizowany i mieści się w planie finansowym Rady. Tak samo więc absurdalny jest zarzut,
że nie poniesiono tego wydatku w roku ubiegły, ale jak można było go ponieść. Czy jest to
zarzut do Prezydenta, że jest oszczędny. Odnośnie  modernizacji kuchni Szkoły Podstawowej
Nr  4  w  Raciborzu  przy  ul.  Kasprowicza  4  –  w  budżecie  przewidziano  150.000,00  zł
na realizację zadania. Niestety zadanie nie uzyskało w 2021 roku dofinansowania w ramach
rządowego  programu  „Posiłek  w  szkole  –  moduł  3”.  Kwota  kosztorysowa,  niezbędna
do  realizacji  pierwotnego  projektu  wynosiła  282.868,00  zł.  Z  przebudowy  kuchni
zrezygnowano  ze  względu  na  koszt  inwestycji  znacznie  przekraczający  dostępne  środki.
Zadanie będzie realizowane w roku bieżącym. Odnośnie przebudowy skoczni w dal na boisku
SP1  –  kwota  przewidziana  w  budżecie  na  realizację  zadania  to  40.000,00  zł.  Szkoła
Podstawowa nr 1 wysłała zapytania ofertowe na realizację zamówienia publicznego o wartości
nieprzekraczającej  130.000,00  do  trzech  firm:  Greensport,  Activia,  Bellsport  –  na  dzień
8.10.2021r. zaplanowano otwarcie kopert. Na przesłane zapytanie ofertowe nie wpłynęła żadna
oferta.  Ponowiono zapytanie  ofertowe wysłano 19.10.2021 r.,  które  przesłano do kolejnych
firm: Alpinka, Eurogoma, Multi Set - 27 października zaplanowane zostało otwarcie kopert, nie
wpłynęła żadna oferta. Dodał, że to nie jest tak, że Prezydent nie chce zrealizować tego zadania
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ale po prostu nie znalazł się żaden oferent. Odnośnie  wymiany świetlików i renowacji części
dachu na budynku szkolno -  przedszkolnym przy ul.  Makuszyńskiego -  zadanie  wyceniono
w  2021  roku.  Pierwotny  koszt  zadania  oszacowano  na  71.000,00  zł.  Urząd  nie  otrzymał
żadnych ofert na realizację zadania i dlatego powtórnie wprowadzono go do budżetu miasta
na 2022 r. Odnośnie  dostawy ławek parkowych na wyposażenie terenów zieleńców miejskich
- zadanie nie zostało zrealizowane ze względu na rezygnację z zawarcia umowy bez podania
przyczyny  ze  strony  wykonawcy.  Po  wcześniejszych  negocjacjach  w  dniu  10.08.2021  r.
wysłano  do  firmy  w  dwóch  egzemplarzach  umowę  na  dostawę  100  szt.  ławek  żeliwnych
dla Miasta Racibórz. Z uwagi na brak odpowiedzi ze strony Wykonawcy wysłano pismo w dniu
08.09.2021 r. przypominające o wydłużeniu terminu podpisania ww. umowy. Pomimo monitu,
firma  nie  odesłała  podpisanej  umowy,  w  związku  z  tym  dnia  28.09.2021  r.  odstąpiono
od  zawarcia  umowy  na  dostawę  ławek  zgodnie  z  ofertą  z  dnia  30.07.2021  r.  Pozyskanie
kolejnej, nowej oferty na zakup ławek parkowych oraz przeprowadzenie negocjacji wiązałoby
się z kilkudniowym przygotowaniem dokumentacji, a termin realizacji od złożenia zamówienia
wynosił od 10-12 tygodni. Zatem ze względu na zbliżający się koniec roku budżetowego nie
było  możliwości  znalezienia  zastępczego  wykonawcy.  Odnośnie  stadionu  przy  ul.  Srebrnej
przypomniał, że zadanie to zostało wprowadzone zastępczo za przygotowany przez Prezydenta
konkretny projekt budowy boiska ze sztuczną nawierzchnią – niemniej brak ostatecznej decyzji,
co do sposobu zagospodarowania terenu stadionu przy ul. Srebrnej, także w kontekście nabycia
ewentualnych terenów na rozbudowę obiektu,  uniemożliwił  realizację  zadania w roku 2021.
Rada Miasta wprowadzając zadanie do budżetu w żaden sposób nie zdefiniowała zakresu, także
nie była dostępna dokumentacja  projektowa,  poza tą,  na budowę pełnowymiarowego boiska
ze sztuczną nawierzchnią, na co jednak nie było, ani aprobaty Rady Miasta, ani tym bardziej
wystarczających  środków  finansowych.  Odnośnie  opracowania  dokumentacji  projektowo  –
kosztorysowej  dla  przebudowy  dróg  i  ulic  gminnych  -  w  ramach  zadania  zlecone  zostało
przygotowanie 9 dokumentacji przebudowy dróg na łączną wartość 200.000,00 zł. W przypadku
dwóch  dokumentacji,  tj.:  „Opracowanie  dokumentacji  projektowo  -  kosztorysowej
na przebudowę ul. Ślaskiej (od ul. Kozielskiej do ul. Towarzystwa Gimnastycznego „Sokół”
o  wartości  19.557,00  zł.  oraz  „Opracowanie  dokumentacji  projektowo  kosztorysowej
na  przebudowę  ul.  Myśliwskiej  (od  ul.  Hulczńskiej  do  końca  zabudowy)”  o  wartości
21.832,50 zł. projektant nie wywiązał się z zawartej umowy i nie dostarczył przedmiotu umowy
w terminie. Pozostała kwota 34.736,02 zł. przeznaczona została na opracowanie dokumentacji
projektowo  –  kosztorysowej  na  przebudowę  Placu  Wolności,  gdzie  w  ogłoszonym
postępowaniu  przetargowym  nie  wpłynęła  żadna  oferta.  W  związku  z  powyższym
zaangażowane  na  zadaniu  środki  finansowe  nie  zostały  w  całości  wydatkowane  i  weszły
do nadwyżki finansowej. Odnośnie pozyskiwania nieruchomości na rzecz gminy – zaplanowane
wydatki na nabycia nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości zostały zrealizowane
w części  z uwagi na: konieczność prowadzenia rozmów oraz ustalenia  warunków transakcji
zakupu lub zamiany nieruchomości z właścicielami gruntów prywatnych, oszczędne wydawanie
publicznych  środków  finansowych.  Działania  w  tym  zakresie  są  kontynuowane  w  roku
bieżącym.  Odnośnie  budowy bieżni  w Szkole  Podstawowej  nr  15   –  we wrześniu  2021 r.
po otwarciu ofert w przetargu okazało się, że najtańsza oferta (298.890,00 zł) przekracza kwotę
przewidzianą na realizację zadania (214.000,00 zł).  Po zabezpieczeniu środków finansowych
i dokonaniu wyboru oferenta, wybrany wykonawca zrezygnował jednak z podpisania umowy,
dlatego  postępowanie  przetargowe  zostało  unieważnione  26.10.2021  r.  Realizację  zadania
przeniesiono  na  2022  r.  Cena  najkorzystniejszej  oferty  uzyskana  w  przetargu  w  dniu
11.03.2022  r.  to  218.741,08  zł.  Warto  było  poczekać.  Odnośnie  przebudowy  dachu  nad
wejściem do SP 1 – pierwotnie zakładany zakres robót, po częściowej rozbiórce daszku i ocenie
wizualnej  stanu  istniejącego,  ograniczono  do  prac  niezbędnych:  wymieniono  elementy
konstrukcji  daszku,  podbitkę,  rynny,  rury  spustowe  oraz  papę.  W  ten  sposób  poniesiono
wydatek  16.450,00  zł.,  a  zaoszczędzone  zostało  42.480,00  zł.  Odnośnie modernizacji
i  ocieplenia  dachu  w  ZSP  Nr  4  w  Studziennej  –  na  zadanie  w  2021  roku  przeznaczono
200.000,00 zł, czyli kwotę zabezpieczającą koszt zaprojektowania przedsięwzięcia. W związku
z  planowanym  ubieganiem  się  o  dofinansowanie  zadania  ze  środków  zewnętrznych
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na termomodernizację (WFOŚiGW) zlecono wykonanie dokumentacji wraz z audytem. Zadanie
zostało wykonane, poniesiono wydatek w kwocie 47.662,50 zł. Odnośnie budowy fragmentów
sieci  kanalizacyjnych  do  granicy  nieruchomości  wraz  z  remontami  sieci  kanalizacyjnej
–  w  ramach  zadania  zrealizowano  opracowanie  dokumentacji  projektowo
-  kosztorysowej  dla  zadania  pn.:  „Przebudowa  kanalizacji  deszczowej  na  ul.  Waryńskiego
w Raciborzu” w kwocie 28.782,00 zł, natomiast realizacja projektu miała być skorelowana wraz
z  inwestycją  przebudowy  drogi  na  ulicy  Waryńskiego,  zgłoszonej  do  Programu  Inwestycji
Strategicznych, Polski Ład. Niestety ten projekt nie uzyskał dofinansowania. Niemniej uznał,
że  warto  czasami  zaczekać,  aby  złożyć  do  takiego  programu,  który  umożliwia
współfinansowanie  za  pomocą  środków  zewnętrznych.  Odnośnie  utrzymania  rowów
komunalnych  –  zadanie  realizowane  było  na  podstawie  umowy  zawartej  w  wyniku
przeprowadzonego  postępowania  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  na  wykonanie
konserwacji  rowów  komunalnych  i  suchego  zbiornika  w  Raciborzu.  Wartość  zamówienia
została  oszacowana  na  kwotę  211.952,62  zł  brutto.  Wartość  wybranej  oferty  wynosiła
127.493,70  zł.  W  ramach  podpisanej  umowy  zrealizowane  zostały  wszystkie  przewidziane
roboty.  Zaoszczędzenie  kwoty prawie 85.000,00 zł  zasługuje raczej  na pochwałę i  w żaden
sposób  nie  powinno  stanowić  zarzutu  wobec  Prezydenta  Miasta.  Odnośnie  współdziałania
z  organizacjami  pozarządowymi  (konkursy  na  realizację  zadań  w  dziedzinie  kultury)
– zarządzeniem nr 1218/2021 Prezydenta Miasta Racibórz z dnia 20 kwietnia 2021 r. w sprawie
ogłoszenia  otwartego  konkursu  ofert  na  realizację  zadań  publicznych  z  zakresu  kultury,
objętego „Programem współpracy Miasta Racibórz z organizacjami pozarządowymi i innymi
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 rok” ogłoszono otwarty
konkurs  ofert  na  kwotę  120.000,00  zł.  W  ramach  dotacji  wydatkowano  pełną  kwotę.
Dodatkowo  30.000,00  zł  zabezpieczono  na  realizację  tzw.  „małych  grantów”,  na  które
wydatkowano kwotę  w wysokości  17.000,00 zł  –  wpłynęły  łącznie  2  oferty  na  tzw.  „małe
granty”.  Stowarzyszenie  Wspierania  ZPiT  Strzecha  „Strzechowianie”  -  dotacja  została
zwrócona  w  całości  w  dniach:  23.12.2021  r.  -  3  000,00  zł,  24.12.2021  r.  -  3  000,00  zł.
Z  przyczyn  niezależnych  stowarzyszenie  nie  było  w  stanie  przeprowadzić  projektu
„Nasze  -  Najlepsze  2”.  Powodem niewykonania  projektu  była  nagła  rezygnacja  członków,
którzy byli odpowiedzialni za wykonanie większości zadań. Odnośnie remontu dachu kręgielni
na ul. Zamkowej – szacunkowy koszt remontu całego dachu kręgielni został określony na kwotę
170.000,00  tys.  zł,  natomiast  otrzymana  kwota  dotacji  na  to  zadanie  wynosiła  zaledwie
20.000,00  tys.  zł.  Dlatego  zdecydowano  o  zakupie  materiałów  w  ramach  dotacji,  w  celu
dokonania  bieżących  napraw  i  załatania  przeciekających  miejsc,  na  co  wydatkowano
6.164,29  zł.  Wykonanie  remontu  całego  dachu  za  kwotę  20.000,00  zł  jest  niemożliwe
do realizacji.  Odnośnie  rozbudowy skateparku  na  ul.  Zamkowej  –  w ramach  przekazanych
środków  wykonano  projekt  rozbudowy  skateparku.  Pozostała  kwota  była  niewystarczająca
na  rozpoczęcie  prac,  dlatego  realizację  przeniesiono  na  2022  rok.  Realizacja  rozbudowy
skateparku  jest  planowana  etapami  w  kolejnych  latach.  Odnośnie  należności  wymagalnych
w roku 2021 na kwotę 33.170.437,62 zł.  przedstawił ilość wystawionych upomnień i wezwań
w  2021  r.  Łącznie  upomnień  było  5888,  a  wezwań  572.  W  związku  z  tymi  działaniami
należności wymagalne zmniejszono wobec roku poprzedniego o 3.170.552,20 zł. Dodatkowo
trzeba mieć świadomość, że na należności Urzędu Miasta przypada kwota 14 mln zł, a kolejne
14 mln zł jest po stronie MZB. Poza tym ponad 7 mln zł to należności OPS. Dalej odnośnie
niskiego poziomu realizacji  dochodów zadania  – dokumentacja  dotycząca  przebudowy dróg
przekazał, że wykonanie dochodów w tej pozycji budżetowej wynikało z faktu powiązania jej
z  realizacją  zadania  inwestycyjnego  pn.:  „Projekt  budowy  Regionalnej  Drogi  Racibórz
- Pszczyna na odcinku od DK 45 w gminie Rudnik do ul. Sportowej w Rybniku, jako nowego
ciągu  drogi  wojewódzkiej  nr  935”.  Dochód  stanowią  środki  finansowe  z  gmin
współfinansujących  zadanie  na  mocy  podpisanego  porozumienia.  Podstawą  do  przelania
środków są noty księgowe wystawiane przez Miasto Racibórz.  Płatność następuje po każdej
fakturze  wystawionej  przez  wykonawcę  dokumentacji  projektowej.  W  związku  z  brakiem
podstaw do dokonania odbioru dokumentacji projektowej nie doszło też do przekazania pomocy
finansowej  Miastu  Racibórz  przez  poszczególne  gminy.  Odnośnie  braku  realizacji  uchwały
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Nr  VII/104/2019  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia  29.05.2019  r. w  sprawie  wyrażenia  zgody
na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza
–  nieruchomość  została  wyceniona,  przygotowano  projekt  warunków  sprzedaży  w  trybie
przetargu pisemnego nieograniczonego. Prezydent Miasta prowadzi rozmowy z potencjalnymi
inwestorami  zainteresowanymi  nabyciem  przedmiotowej  nieruchomości.  Jednak  z  uwagi
na  ubiegłoroczną  i  obecną  sytuację  gospodarczą,  oraz  warunki  panujące  na  rynku
nieruchomości, zainteresowanie terenem jest nikłe, co będzie również miało znaczący wpływ
na  możliwość  uzyskania  oczekiwanego  dochodu  ze  sprzedaży  tej  nieruchomości.  Działania
są  prowadzone  tak,  aby  osiągnąć  maksymalną  korzyść  dla  miasta,  przy  czym  nie  zawsze
korzystny  jest  jednorazowy dochód  dla  budżetu  miasta.  Odnośnie  braku  realizacji  uchwały
Nr XXIII/321/2020 Rady Miasta Racibórz z dnia 30.09.2020 r. w sprawie wyrażenia zgody
na sprzedaż prawa własności działek gruntu położonej w Raciborzu w rejonie ul. Rudzkiej –
przedmiotowa  nieruchomość  o  łącznej  powierzchni  ponad  40  ha,  jest  w  planie
zagospodarowania  przestrzennego  przeznaczona  w  przeważającej  części  pod  tereny  sportu
i rekreacji oraz stanowi obszar porośnięty zróżnicowaną roślinnością, łącznie z zadrzewieniami
oraz  w  dużej  mierze  pokryty  wodami  stojącymi.  Oczekiwanym  sposobem  jej
zagospodarowania,  jest  utworzenie  ogólnodostępnego  kompleksu  sportowo  -  rekreacyjnego
wraz  z  zagospodarowaniem  istniejących  akwenów  wodnych.  Jednocześnie  informuję,
że  prowadzone  było  postępowanie  w sprawie  geodezyjnego  wydzielenia  fragmentu  działki,
będącej  częścią  kompleksu  przy  ul.  Rudzkiej,  opisanej  ewidencyjnie  nr  963/883
z  przeznaczeniem  na  poprawę  warunków  zagospodarowania  nieruchomości  sąsiedniej.
Postępowanie procedowano z wniosku właściciela przedmiotowej nieruchomości zabudowanej
i do czasu formalno - prawnego zakończenia podziału geodezyjnego nieruchomości, nie było
możliwości przeznaczenia terenu po byłej żwirowni do sprzedaży. Decyzja w sprawie podziału
nieruchomości stała się prawomocna w dniu 31 marca br. Biorąc pod uwagę charakterystykę
nieruchomości oraz jej przeznaczenie w planie zagospodarowania przestrzennego miasta, należy
zwrócić uwagę, iż oferta ta jest skierowana do potencjalnego inwestora z konkretnej branży.
Popyt  na  tego  typu  nieruchomości  jest  zdecydowanie  mniejszy,  w  odniesieniu  do  terenów
o przeznaczeniu  przemysłowym lub  mieszkaniowym.  W związku  z  powyższymi  zarzutami
braku  realizacji  uchwał  dotyczących  sprzedaży  prawa  własności  działek  zwrócił  uwagę,
że proces pozyskania inwestora dla tego rodzaju nieruchomości jest czasochłonny i wymaga
starannego  podejścia  ze  strony  sprzedającego.  Ponadto  zarzut  braku  realizacji  dochodów
ze  sprzedaży  nieruchomości  gminnych  jest  zupełnie  chybiony  i  nieodpowiadający  stanowi
faktycznemu.  Pierwotny  plan  dochodów  budżetowych  z  pozycji  sprzedaż  nieruchomości
gminnych wynosił  10.080.000,00 zł,  plan po zmianach wynosił  13.186.388,00 zł,  natomiast
wykonanie budżetu zostało zrealizowane w kwocie 15.275.262,57zł., co stanowi 151,54% planu
pierwotnego. Zatem w żadnym wypadku nie można mówić o rzekomej utracie dochodów przez
gminę Racibórz w zakresie sprzedaży nieruchomości.  Odnośnie zarzutu rezygnacji  z dotacji
w wysokości 6.295.000,00 zł na rewitalizację Placu Długosza – Miasto Racibórz zrezygnowało
z  realizacji  projektu  złożonego  w ramach  konkursu  pn.  „Nadanie  nowej  funkcji  społecznej
zdegradowanej  przestrzeni  centrum  Miasta  Racibórz” odstępując  od  podpisania  umowy
o dofinansowanie w dniu 14.01.2019 r. Tak więc zarzut wobec Prezydenta Miasta faktycznie
dotyczy  działań  podejmowanych  w  roku  2019.  Komisja  Rewizyjna  Rady  Miasta  Racibórz
nie uwzględniła jednak w swej opinii faktu, iż środków tych miasto nie utraciło, lecz zostały
przekazane  na  realizację  innych zadań inwestycyjnych  i  pozainwestycyjnych,  w tym m.  in.
na dofinansowanie „zastępczego” projektu rewitalizacyjnego do kolejnego naboru w ramach
Działania  10.3.  Rewitalizacja  obszarów  zdegradowanych w  RPO  ,  składając  projekt
„Zagospodarowanie  Bulwarów  Nadodrzańskich  -  Lewy  Brzeg  Odry  w  Raciborzu”.  Projekt
wybrano  do  dofinansowania  w  dniu  29.01.2020  r.  Kończąc  zwrócił  także  uwagę
na  nieprawdziwość  tezy,  iż  przenoszenie  realizacji  inwestycji  na  kolejny  rok  wiąże  się
ze znacznym wzrostem cen za wykonanie tych przedsięwzięć i jako przykład posłuży się tutaj
spraw  opisaną  we  wcześniejszym  punkcie,  gdzie  realizując  opisane  tam  zadanie  w  roku
ubiegłym Miasto musiałoby ponieść wydatek w kwocie 298.890,00 zł, natomiast oferta wybrana
w postępowaniu przetargowym na to samo zadanie, przeprowadzonym w marcu br. opiewała
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na kwotę 218.741,08 zł, czyli jest o 80.149,00 zł mniej. 
‒ Radna Anna Szukalska zapytała o sprzedaż Placu Długosza, bo Rada podjęła uchwałę w maju

2019 r. i wówczas Prezydent zapewniał, że jest to odpowiedzi czas na tą sprzedaż. Uznała więc,
że  teraz  wszystko można  zwalić  na  Covid,  niemniej  potencjalny  inwestor  zdołał  już  kupić
w Raciborzu dwie inne nieruchomości. Uznała więc, że jest to takie wygodne tłumaczenie. 

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził
głosowanie  uchwały.  Przypomniał,  że  Rada  podejmuje  uchwałę  bezwzględną  większością
głosów ustawowego składu Rady. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2021 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk
PRZECIW (14)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Ludmiła Nowacka

Rada nie podjęła Uchwały sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu
wykonania budżetu za 2021 rok. 
Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  poinformował,  że  Rada  podjęła  uchwałę  w  sprawie
nieudzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.
Podobnie jak to miało miejsce przy głosowaniu nad wotum zaufania.

23.  Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  I/7/2018  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia
21  listopada  2018  r.  w  sprawie  powołania  członków  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
i wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

‒ Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  z  uwagi  na  brak  chętnych  do  dyskusji  zarządził
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia  Uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  I/7/2018  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia
21  listopada  2018  r.  w  sprawie  powołania  członków  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji
i wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/653/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta
Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji i wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz. 
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24.  Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  I/6/2018  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia
21  listopada  2018  r.  w  sprawie  powołania  członków  Komisji  Rewizyjnej  i  wyboru
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

‒ Radny Leon Fiołka zaproponował aby pójść tą samą drogą, co przy komisji skarg i wniosków,
czyli ograniczyć ilość członków. Wskazał, że gdy radni są w komisjach czy rewizyjne i czy
skarg i wniosków, to nie mogą być już w innych merytorycznych komisjach, na których brakuje
radnych, gdyż można być najwyżej  w dwóch komisjach,  Wydaje  się,  że nic nie stałoby na
przeszkodzie, gdyby tych członków było mniej, czyli powiedzmy tych sześciu i nie uzupełniać
tego składu.

‒ Radna  Magdalena  Kusy  wskazała,  że  właściwie  to  powinna  zabrać  głos  przy  poprzednim
głosowaniu, bo w komisji skarg powinien się znaleźć przedstawiciel każdego klubu. Zapytała
więc czy tak będzie gdy radny Eugeniusz Wyglenda opuści tą komisję. Uznała też, że warto
zapytać prawników czy jest to prawo czy obowiązek.  

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner poprosił o wykładnię prawników. 
‒ Radca  prawny  Marek  Harz  przekazał,  że  zgodnie  z  artykułem  18b  skład  komisji  skarg

i wniosków i petycji wchodzą radni w tym przedstawiciele wszystkich klubów, a to wskazuje,
że każdy klub powinien mieć przedstawiciela w tej komisji. Po drugie istotne też jest czy po
rezygnacji  ilość  członków komisji  będzie  zachowana.  Wydaje  się,  że  po  tej  rezygnacji  nie
będzie zachowana.  

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że w radzie są zarejestrowane 3 kluby, komisja
obecnie liczy 4 członków, a w zapisie uchwały jest zapis, że ilość członków będzie do pięciu
radnych, maksymalnie 5. Nie mamy tutaj katalogu zamkniętego. Zapytał też czy to oznacza,
że osoby spoza klubu powinny, być wyłączone z komisji? 

‒ Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że technicznie byłoby dobrze, żeby był przedstawiciel
każdego klubu, wtedy jest prościej.  Dodała, że rozumie, że nie jest to zbytnio spektakularna
komisja i jest tam żmudna praca, gdy chodzi o rozpatrywanie skarg, wniosków i petycji. Uznała
więc, że warto aby ktoś z radnych dołączy do tej komisji, żeby nie było tak, że będą dwie czy
trzy  osoby,  które  pracują  nad  tymi  petycjami.  Dodała  też,  że  mogą  się  pojawić  problemy
z kworum. 

‒ Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  wskazał,  że  w  tej  chwili  jest  to  wyłącznie  dyskusja
i polemika, bo uchwała została podjęta. Sprawa nie jest oczywiście zamknięta, niemniej przy
czterech, czy pięciu jest ta sama liczba kworum. 

‒ Radna Magdalena Kusy przekazała, że zastanawia ją czy jeśli ustawa jednak narzuca to, aby był
przedstawiciel każdego klubu, czy uchwały podejmowane w takim składzie będą prawomocne? 

‒ Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  wskazał,  że  komisja  przedstawia  radzie  tylko  swoją
opinię, niemniej gdy organ nadzorczy uzna, że uchwała nie spełnia wymogów prawnych, to
może nam ją przecież uchylić. Następnie z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia  Uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  I/6/2018  Rady  Miasta  Racibórz  z  dnia
21  listopada  2018  r.  w  sprawie  powołania  członków  Komisji  Rewizyjnej  i  wyboru
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz (po autopoprawce).
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (16)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Leon Fiołka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
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Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (2)
Krystyna Klimaszewska, Michał Kuliga

Rada przyjęła  Uchwałę Nr XLV/654/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta
Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

25.  Prośba  Młodzieżowej  Rady  Miasta  Racibórz  o  wprowadzenie  bezpłatnej  komunikacji
miejskiej  dla  uczniów  szkół  podstawowych  i  ponadpodstawowych  zamieszkałych
w Raciborzu.

‒ Radna Anna Szukalska przedstawiając stanowisko Klubu Radnych Niezależnych Michała Fity
przekazała, że klub popiera ten wniosek Młodzieżowej Rady Miasta. Wskazała, że prezydent,
też obiecywał w kampanii,  że  ma być darmowa komunikacja  dla  wszystkich  mieszkańców.
W związku z tym zapytała czy prezydent zrobił już jakieś wyliczenia w kwestii ewentualnego
dopłacenia  przy  uwzględnieniu  tego  wniosku  Młodzieżowej  Rady  Miasta.  Dalej  wskazała,
że klub radnych docenia inicjatywę nowego składu Młodzieżowej Rady Miasta i  popiera ją
w pełni. 

‒ Radna Magdalena Kusy mając na uwadze, że wniosek dotyczy uczniów szkół podstawowych
i  ponadpodstawowych  zdecydowanie  również  pozytywnie  odnosi  się  do  tej  inicjatywy
Młodzieżowej Rady Miasta. Dobrze jednak aby powiat w jakiś sposób też w tym finansowo
uczestniczył, ponieważ dotyczy to również szkół ponadpodstawowych. 

‒ Radna  Justyna  Henek-Wypior  przekazała,  że  Klub  Radnych  Razem dla  Raciborza  również
przechyla się do tego wniosku, patrząc na wpływy jakie przedsiębiorstwo osiąga oraz na ubytek
w kasie przedsiębiorstwa, dofinansowanie jest niewielkie w tej sytuacji. 

‒ Radna Ludmiła  Nowacka wskazała,  że  młodzież  szkoły  średniej,  to  młodzież  także  z  poza
Raciborza więc czy możemy właśnie tej młodzieży z poza Raciborza coś finansować ? Dalej
wskazała, że taką praktykę, że w okresie wakacyjnym były darmowe przejazdy dla uczniów już
stosowano. Uznała więc, że co do zasady idea jest na pewno słuszna, natomiast nie wiadomo jak
to powinno wyglądać pod względem prawnym?  

‒ Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  zapytał  czy  Prezydent  Miasta  ma  w  tym  temacie
przygotowaną jakąś informację, która mogłaby pójść do Młodzieżowej Rady i do mieszkańców
naszego miasta? 

‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że tego typu postulat związany z całą komunikacją
miejską  był  elementem  jego  programu  wyborczego.  Zapowiadał  też,  że  analiza  kosztów
i racjonalnego stworzenia sieci komunikacji całego rozkładu jazdy wskaże, czy rzeczywiście
stać miasto na to, aby tego typu wydatek ponieść i istotnym elementem, który musi być też
uwzględniony, jest to aby wiedzieć ile rzeczywiście osób jeździ autobusami. Na teraz niestety
dane z lat poprzednich są ułomne ze względu na pandemię. Widać to po wpływach z biletów.
Przedsiębiorstwo więc w najbliższych miesiącach planuje zainstalowanie tak zwanych liczarek,
by poznać już rzeczywiste  strumienie  pasażerów. Każda osoba,  która wsiądzie  do autobusu
zostanie  zliczona  i  to  umożliwi  taką  rzeczywistą  analizę.  Stąd  też  zasugerował  aby w tym
zakresie  wstrzymać  się  jeszcze  z  jakimkolwiek  decydowaniem.  Dodał,  że  danych  można
spodziewać się w ciągu kilku miesięcy,  tak naprawdę musi się to też odbyć w trakcie roku
szkolnego, bo trudno teraz liczyć przez wakacje, gdzie ten ruch jest inny. Uznał, że dopiero po
pozyskaniu tych danych będzie mógł ewentualnie cokolwiek rekomendować. 

‒ Przewodniczący Rady Miasta Marian Czerner zapytał czy ten system liczenia będzie systemem
elektronicznym? 

‒ Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  jest  to  w  pełni  elektroniczny
i zautomatyzowany system.

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner zapytał czy to będzie zautomatyzowane przy wszystkich
wejściach? 

‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie jest w stanie odpowiedzieć jak technicznie
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jest to rozwiązane. 
‒ Przewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że jest to dość spory koszt inwestycyjny. 
‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy przyznał, że tak. 
‒ Radny Piotr Klima zapytał czy to dotyczy wszystkich linii, czy linii wybranych na zasadzie,

że uczeń przejeżdża z miejsca zamieszkania do szkoły, czy do ośrodka gdzie pobiera jakieś
dodatkowe  elementy  edukacji  i  czy  są  jakieś  minusy,  np.  autobusy  nie  staną  się  takimi
świetlicami na zasadzie pewnej przechowalni i czy szkoła nie powinna wydawać biletów, bo na
jakiej podstawie kontroler to będzie miał sprawdzić ?

‒ Radny  Paweł  Rycka  zapytał  czy  prezydent  rozważa  aby  przez  te  wakacje  dla  młodzieży
wprowadzić darmową komunikację? 

‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie planował takiego rozwiązania. Dodał, że tak
jak przekazał wpływy PK są jakie są i dopiero po zainstalowaniu tych liczarek będzie można
zidentyfikować rzeczywiste potoki pasażerów i odpowiednio odnieść się do kosztów. Wtedy też
będzie można podjąć decyzję. 

‒ Przewodniczący  RM Marian  Czerner  zamykając  dyskusje  przekazał,  że  do  tego  tematu  na
pewno wróci się jesienią,  po uzyskaniu danych. Następnie uzupełniając informacje odnośnie
Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  przekazał,  że  zgodnie  ze  statutem  Komisja  Skarg,
Wniosków i Petycji składa się z przewodniczącego, zastępcy przewodniczego oraz od trzech do
pięciu członków. Każdy klub może zgłosić  po jednym przedstawicielu  w skład tej  komisji,
może nie musi. 

26. Sprawozdanie Prezydenta o pracach realizowanych w okresie międzysesyjnym.

‒ Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przedstawił  bieżącą  realizację  uchwał  Rady  Miasta
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej  kadencji.  Przedmiotowe  informacje  stanowią  zał.  Nr  2 do  protokołu.  Następnie
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu. 

27. Wolne wnioski i informacje.

‒ Przewodniczący  Rady  Miasta  Marian  Czerner  wracając  jeszcze  do  sprawy  Komisji  Skarg,
Wniosków i Petycji przekazał, że w jego ocenie chodzi o to, żeby nie wykluczyć jakiegoś klubu,
który chciałby mieć przedstawiciela w tej Komisji, nie ma jednak sformułowania, że powinien
tam być przedstawiciel każdego klubu. Zostanie to teraz oceniane, niemniej dodał, że gdyby nie
podjęto tej uchwały dzisiaj to ona i tak, z mocy prawa zostałaby podjęta ze względu na złożenie
rezygnacji.  Następnie  przekazał,  że  radni  otrzymali  zaproszenie  do  udziału  w  komisji
oceniającej wnioski w ramach budżetu obywatelskiego. W ubiegłym roku w tej komisji wzięły
udział 3 osoby, były to trzy panie, radna Ludmiła Nowacka, radna Magdalena Kusy i radna
Justyna  Henek-Wypior.  W związku z  tym zapytał  czy  w tym roku panie  radne także  będą
chciały wziąć udział w pracach tej komisji.  Udział  w komisji potwierdziły radna Magdalena
Kusy  i  radna  Justyna  Henek  –  Wypior.  Dodał,  że  nie  ma  już  radnej  Ludmiły  Nowackiej,
ale spróbuję jeszcze z nią się skontaktować. Zapytał czy ktoś jeszcze ma ewentualnie chęć do
wzięcia udziału w tej komisji? W komisji tej może być maksymalnie czterech radnych. Z uwagi
na brak dalszych zgłoszeń przekazał, że proponuje podobną reprezentację jak w roku ubiegłym.

‒ Radna Magdalena  Kusy przekazała,  że  ma dwa tematy.  Odbył  się  festiwal  średniowieczny,
wyjątkowo bogaty w tym roku, naprawdę dobre wydarzenie dla naszego miasta, jednak sprawa
do poprawienia zdecydowanie  to  sprawa czystości  i  porządku na dzielnicy,  zwłaszcza  ulica
Markowicka,  która  była  bardzo  zaśmiecona  z  powodu  ogromnej  ilości  gości.  Wskazała,
że mimo ustawionych dodatkowych kontenerów, wszystkie kosze na drodze od Auchan były
przepełnione i wyglądało to bardzo źle. Tym bardziej, że ten festiwal przebrał już taki charakter
międzynarodowy, więc nie jest to dobrą wizytówką dla naszego miasta i jeśli w przyszłym roku
znowu to wydarzenie się odbędzie, to codziennie wieczorem, bądź we wczesnych godzinach
porannych  odpowiednie  służby  muszą  oczyścić  tą  ulicę.  Druga  sprawa  dotyczy  ustawiania
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większej  ilości  ławek.  Dodała,  że  ma liczne  prośby mieszkańców z dzielnicy  Obora.  Dalej
wskazała,  że  Wiceprezydent  Dawid  Wacławczyk  wspomniał,  że  była  przeprowadzona  taka
akcja,  podczas której radni i mieszkańcy mogli  zgłaszać miejsca,  gdzie takie ławki ustawić,
a  ponieważ  radni  wciąż  mają  te  zgłoszenia,  być  może  warto  byłoby  wyjść  mieszkańcom
naprzeciw i  ponowić taką akcję i umożliwić kolejny raz wytypowanie miejsc do ustawienia
ławek, zwłaszcza dla seniorów. 

‒ Radna Justyna Henek - Wypior przekazała, że jeżeli chodzi o te ławeczki to również przychyla
się  jak  najbardziej  do przedmówczyni.  Dalej  przekazała,  że nie  słyszała,  że  był  taki  nabór,
bo już kilkakrotnie składała interpelacje i były niezasadne po prostu. Niemniej bardzo fajnie
gdyby  to  rzeczywiście  doszło  do  skutku.  Następnie  przedstawiła  interpelację  dotyczącą
strażaków z OSP Markowice, którzy ucieszyli  się z nowej remizy, ale od roku borykają się
z problemem dachu, co szczególnie daje się we znaki podczas opadów. Dach remizy przecieka
do tego stopnia, że podczas opadów podstawiane są wiaderka na wodę. Pęknięcia w suficie
zlokalizowane są wokół lamp, a tym samym połączeń elektrycznych, co dodatkowo stwarza
zagrożenie.  W związku z powyższym poprosiła aby zainteresować się tym tematem, ma też
nadzieję  że  znajdą  się  jakieś  fundusze  na  remont  tego  dachu.  Na  koniec  zwróciła  się
do  Przewodniczącego  Rady  z  apelem aby  w lipcu,  kiedy  jest  przerwa  w obradach,  zrobić
przegląd techniczny tabletów radnych. Sprzęt już od dłuższego czasu odmawia posłuszeństwa,
podczas głosowań komunikaty nie wyświetlają się automatycznie, stan baterii też wymaga wiele
do życzenia, może znajdą się środki na wyposażenie Rady w niezbędny sprzęt lub chociażby
dostosowanie techniczne sprzętu. 

‒ Radny Paweł Rycka podzielił  się swoimi przemyśleniami z tego co działo się jak naczelnik
miejskiej oświaty zdecydował się powalczyć o fotel prezesa spółki mieszkaniowej. Pamięta jak
swego czasu  naczelnik  w kuluarach  był  zadowolony z  tego  jak  został  podzielony  Wydział
Edukacji, Kultury i Sportu i że naczelnik będzie miał dużo czasu na zajmowanie się miejską
oświatą. Dodatkowo wskazał, że naczelnik miał bardzo duże wsparcie w ubieganiu się o fotel
prezesa  spółdzielni,  prezydenta  Dariusza  Polowego.  Dalej  przekazał,  że  jakiś  czas  temu
prezydent jednej osobie powiedział, że walczyła o inne stanowisko i teraz honorowo powinna
się  pożegnać  ze  swoim stanowiskiem.  W związku  z  tym,  że  naczelnik  pokazał  wszystkim
mieszkańcom miasta  Racibórz,  że nie jest  zainteresowany prowadzeniem naszej raciborskiej
oświaty, tylko chciał zostać prezesem spółdzielni mieszkaniowej, więc w jego opinii powinien
teraz honorowo podać się do dymisji, a prezydent na pewno już jakąś alternatywę, plan B ma,
skoro tak bardzo mocno wspierał naczelnika w wyborach na prezesa spółdzielni mieszkaniowej.

‒ Radna  Anna  Szukalska  potwierdzając  słowa  radnej  Justyny  Hynek  -  Wypior  przekazała,
że ze względu na niedziałający sprzęt już od początku chyba kadencji używa własny komputer. 

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że już podejmował próbę dyskusji z radnymi
w  temacie  sprzętu,  niemniej  ze  względu  na  coraz  więcej  bardzo  krytycznych  zgłoszeń
zaproponował albo ci, którzy mają sprzęt awaryjny mogą przekazać go do przejrzenia, Dodał,
że  bez  względu  na  wszystko  będzie  drążyć  temat  ewentualnego  zakupu,  wymiany  tych
urządzeń. 

‒ Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał  prośbę  skierowaną  do  radnego
Eugeniusza Wyglendy. Dotyczy to dyskusji, która była prowadzona dzisiaj w pierwszej części
obrad w sprawie inicjatywy lokalnej. Prośba jest więc aby radny Eugeniusz Wyglenda, jeżeli
ma jakieś konkretne zastrzeżenia, czy propozycje do zmian w zakresie regulaminu udzielania
inicjatywy lokalnej, aby zgłosił te swoje uwagi na piśmie. Następnie poprosił przewodniczącego
klubu radnych o przekazanie tej prośby radnemu Eugeniuszowi Wyglendzie.

‒ Radna  Justyna  Poznakowska  przekazała,  że  zgadza  się  ze  słowami  przedmówczyni
o zainteresowaniu się tym dachem OSP Markowice bo jest to sprawa ważna i dobrze by było
żeby  przed  zimą  została  załatwiona.  Dalej  przekazała,  że  jest  jeszcze  ważniejsza  sprawa
dla mieszkańców, gdy chodzi o bezpieczeństwo, a dotyczy żwirowni. W ostatnim miesiącu były
tam aż trzy ofiary. Powinno się więc skupić na jakimkolwiek działaniu w tamtym kierunku,
może poprosić o wsparcie WOPR. Wskazała,  że ten początek lata nie był za ciekawy, więc
powinno się jakoś bardziej skupić na działaniu w tym kierunku. 

‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy podziękował za uwagi dotyczące bieżącego funkcjonowania,
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jeżeli chodzi o festiwal średniowieczny, to przekazał, że przy wszystkich imprezach staramy się
maksymalnie zagospodarować kwestię odpadów. Niemniej w tym przypadku po prostu ilość
tych ludzi,  którzy  przyjechali  przekroczyła  wszelkie  oczekiwania  i  oczywiście  w kolejnych
edycjach  dopilnujemy,  aby  tego  typu  sytuacje  nie  miały  miejsca.  Natomiast  jeżeli  chodzi
o  kwestie  dachu  na  remizie  OSP  Markowice  szczególnie,  że  przecież  nasza  Komenda
Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej ma tam też awaryjny punkt dowodzenia jest to więc
bardzo ważne miejsce. Niestety swego czasu zastosowano tam innowacyjną metodę pokrycia
dachu i okazało się to zupełnie chybione. Chyba w ubiegłym roku było to łatane za dosyć spore
pieniądze i okazuje się, że ta folia, która tam jest zastosowana nie da z niczym innym połączyć,
można to tylko robić tą samą metodą, a nie daje to rezultatów takich jakich oczekujemy. Uznał
więc, że prawdopodobnie będzie trzeba wystąpić po prostu o remont całego dachu, bo takie
łatanie nic nie da. 

28. Zakończenie sesji.

‒ Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że w lipcu zgodnie z planem nie przewiduje się
sesji.  Następnie  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku obrad  zamknął  XLV sesję  Rady Miasta
Racibórz, godz. 22:45.

Przewodniczący Rady
                        Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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